
Nr. Fractie Paginanr Onderwerp Vraag Antwoord Pfh
CDA-01 CDA 4 Voorwoord “Het tunnelverfraaiingsproject is uitgevoerd”.

Maar op 22 december 2023 stuurt het college een brief dat er 1 tunnel is 
uitgevoerd en de rest niet i.v.m. de te hoge kosten. 
Klopt het dat de tekst op dit punt onjuist is?

De basis van het 'tunnelverfraaiingsproject' was een pilot in de tunnel 
Provinciaal fietspad - Henry Dunantlaan. Die is succesvol uitgevoerd en gaf 
ons inzicht in het benodigd budget voor het verfaaien van de andere tunnels. 
Omdat in de begroting geen structureel budget is opgenomen om deze 
ambitie waar te maken (en we geen mogelijkheden zien om de benodigde 
financiële middelen daarvoor vrij te maken), beschouwen we het actiepunt 
"Verfraaien tunnels" uit ons meerjarenprogramma als afgedaan.
Toegegeven: in deze had de term "tunnelverfraaiingspilot" de lading beter 
gedekt!

Dirk Vermaat

CDA-02 CDA 7 Beleidsindicatoren BBV De kosten per inwoner zijn gestegen (apparaatkosten) en ook de overhead is 
gestegen. Waar lig het aan dat de overheadkosten zo sterk zijn gestegen, 
graag specificatie. Wat zijn de indicaties voor 2024 en verder?

Hiervoor verwijzen wij u naar de Jaarrekeningen 2022 en 2023 van de GR BAR 
waar deze cijfers uit overgenomen zijn. Voor 2024 en verder kunnen wij op 
dit moment geen indicatie afgeven. Zie ook vraag GL-03.

Lennart van der Linden

CDA-03 CDA 8 Doorbelaste uren Graag een specificatie van de extra doorbelaste uren ad € 358.398 voor 
projecten, grexen en investeringen.

Dit betreft gewerkte uren van eigen medewerkers voor het project 
Stationstuinen, marktinitiatieven en grexen, investeringen en riolering:
- Stationstuinen                                € 266.063
- Marktinitiatieven en grexen       € 416.903
- Investeringen                                  € 460.103
- Riolering                                           € 50.129
• Totaal uitgegeven:                       € 1.193.198
• Begroot was:                                  € 834.800
• Verschil:                                           € 358.398

Margo Stolk

CDA-04 CDA 8 Bestuur Wat zijn de daadwerkelijke kosten geweest voor de gehele procedure m.b.t. 
de nieuwe burgemeester gerelateerd aan de begroting? Van het totaal beschikbaar gestelde budget van € 50.000,- was voor 2023 € 

37.500,- beschikbaar gesteld. Hiervan is € 36.568,50 benut. Bij een aantal 
uitgaven is de keuze gemaakt om dit uit het reguliere budget te bekostigen, 
zoals bijvoorbeeld facilitaire kosten bijzondere raadsvergadering.  

CDA-05 CDA 9 Cybercrime Alleen voorlichting is wat mager voor zo'n belangrijk onderwerp. Worden de 
ontwikkelingen op de voet gevolgd en nagevolgd?

Ja, zie hiervoor ook de paragraaf over cybercrime in het IVB dat op 11 juni in 
uw raadscommissie wordt besproken. Overigens zijn daders van 
cybercriminaliteit meestal onzichtbaar. Daar komt bij dat daders niet altijd 
vanuit Nederland opereren. Dit maakt opsporing en strafrechtelijke 
vervolging van daders door het OM en politie moeilijk. 

Ronald Schneider

CDA-06 CDA 10 Vuurwerkbeleid Het opstellen van een draaiboek is dagelijks werk en hoort niet bij 
gemeentelijk beleid op hoofdlijnen. Visie  op basis van ontwikkelingen wel, 
wat was de visie aan het eind van 2023?

De visie eind 2023 was geen algeheel vuurwerkverbod en handhaven van de 
vier ingestelde vuurwerkvrije zones. Goede en gedegen gezamelijke 
voorbereiding vastgelegd in een draaiboek voor alle partijen is de leidraad 
voor het veilig organiseren en houden van de oud en nieuw viering. 

Ronald Schneider

CDA-07 CDA 10 Aanpak diefstal Lijkt erop dat de tekst uit een eerder document is overgenomen:
“. Hierdoor kunnen we de aanpak van fietsendiefstal gerichter vormgeven in 
2023.”
Maar het de jaarrapportage over 2023.
Graag overleggen van de cijfers 21, 22, 23 om hier een beeld van te kunnen 
vormen, nu staan er alleen plannen en intenties opgenomen

2021
Diefstal uit/vanaf motorvoertuigen: 154
Diefstal van motorvoertuigen: 32
Diefstal snor-, brom-, fietsen: 132

2022
Diefstal uit/vanaf motorvoertuigen: 140
Diefstal van motorvoertuigen: 35
Diefstal snor-, brom-, fietsen: 141   

2023
Diefstal uit/vanaf motorvoertuigen: 131
Diefstal van motorvoertuigen: 27  
Diefstal snor-, brom-, fietsen: 186   

Ronald Schneider



CDA-08 CDA 11 Beleidsindicatoren BBV De tabel van de regels 6,7,8, en 9 ( winkeldiefstal, geweldmisdrijven en 
vernielingen). Hier staan de gegevens over 2022 in vermeld. Waarom staan 
de gegevens van 2023 hier niet in?
Opm. In de rapportage over 2022 is deze tabel ook opgenomen en daar staan 
de gegevens in van 2022. Ofwel : de gegevens in de rapportage van 2022 en 
2023 zijn precies hetzelfde. Hoe kan dit?

Op het moment van schrijven waren dat de meest actuele cijfers. Inmiddels 
zijn op basis van Waarstaatjegemeente.nl recentere cijfers beschikbaar:
Geweldsmisdrijven 3,1
Vernielingen en misdrijven 4,2
Diefstallen uit woning 0,9
Winkeldiefstallen 0,7

Ronald Schneider

CDA-09 CDA 13 Betere OV verbinding Oost-West “Het gemiddeld aantal reizigers per maand lag in 2023 op 450 passagiers.”
Nadere uitleg van deze vermelding; geldt dit voor de buurtbus, was voor of 
na de ingreep van de wijzigingen?

Dit betreft het aantal reizigers in buurtbus 603 in 2023. De routewijzigingen 
zijn in 2022 doorgevoerd, dus dit is na de wijziging van de route en 
dienstregeling.

Dirk Vermaat

CDA-10 CDA 13 Vervoer (Wat hebben wij bereikt? "We gaan fietsen …" is een opmerkelijke zin voor een dorp dat al enkele 
decennia het fietsen stimuleert op alle mogelijke manieren. Waarom wordt 
barendrecht hierin tekort gedaan?

Het klopt dat fietsen al jaren wordt gestimuleerd binnen Barendrecht. De zin 
is bedoeld als 'We gaan fietsen stimuleren'.

Dirk Vermaat

CDA-11 CDA 14 Pakeerregime stationsomgeving Wat zijn de oorzaken van de toegenomen parkeerdruk en is bekend waar de 
auto's vandaan komen?

Door corona was het gebruik van het openbaar vervoer de afgelopen jaren 
lager dan pre-corona. Ook de druk op het regionale wegennet was nog lager. 
In 2023 zien we een toename van de verkeersdruk op het wegennet en een 
toename van het gebruik van het openbaar vervoer. Daarmee  neemt ook de 
filedruk toe en kiezen meer mensen voor een overstap op de trein bij station 
Barendrecht. September is altijd een maand waar sprake is van een toename 
van de verkeersdruk. Dit jaar lijkt een omslagpunt te zijn geweest waardoor 
meer mensen de P+R zijn gaan gebruiken. 
Er zijn geen actuele gegevens beschikbaar over de herkomst van de 
gebruikers van de P+R.

Dirk Vermaat

CDA-12 CDA 15 Dagelijks onderhoud wegen Deel van de schade kan niet worden verhaalt op veroorzaker. Schade is een 
jaarlijks terugkerend probleem, wordt daar niet op begroot? 

Omdat schades aan wegen doorgaans incidenteel zijn en jaarlijks sterk 
variëren in aantal en omvang (evenals de verhaalbaarheid op de veroorzaker) 
begroten we wegenschades niet.

Dirk Vermaat

CDA-13 CDA 17 Stimuleren inkoop bij lokale ondernemers Welke oorzaken liggen ten grondslag aan het niet realiseren van de 
doelstelling om minimaal 35% bij lokale ondernemers in te kopen?

In 2023 is ca. 8 miljoen euro meer betaald aan leveranciers dan in 2022. Een 
groot deel van dit bedrag betreft niet structurele betalingen aan bedrijven 
elders gehuisvest dan in Barendrecht. Dit betreft onder meer de bouw van 
Edudelta en grootschalige rioolwerkzaamheden.  Bij een gelijkblijvende lokale 
besteding (ca. 11 miljoen euro) veroorzaakt dit een procentuele verlaging.
In de samenwerking met de gemeenten Ridderkerk en Albrandswaard is over 
2023 en eerdere jaren beleidsmatig afgesproken dat indien niet in de eigen 
gemeente lokaal ingekocht kan worden dat dan getracht wordt in 1 van de 
buurgemeenten in te kopen. In 2023 is door deze gemeenten en onze 
gemeente gezamenlijk voor 33 miljoen euro besteed bij Barendrechtse 
ondernemers.

Lennart van der Linden

CDA-14 CDA 18 Tabel BBV In de regel is te lezen dat het absolute verzuim over 2022 2,7 % is over het 
jaar 2021 voor Nederland. In de jaarstukken van het jaar ervoor (2022) staat 
deze tabel ook opgenomen. Daar staat echter dat dit verzuim over 2021 
12,7% was!. Is er nu sprake van een fout of is het verzuim nu zoveel gedaald?

Wij hebben de jaarstukken over 2022 erop nageslagen en lezen op pagina 33 
dat per 1000 leerlingen gemiddeld in Nederland 2,7 leerplichtigen niet op een 
school stond ingeschreven.

Margo Stolk

CDA-15 CDA 18 Vroegtijdige schoolverlaters In Barendrecht is een sterke stijging waarneembaar van het aantal leerlingen 
dat vroegtijdig school verlaat, het aantal leerplichtigen die niet staan 
ingeschreven  bij een school en ongeoorloofd afwezig. Welke oorzaken liggen 
hieraan ten grondslag en welke acties zijn daar op uitgezet?

Zie het antwoord op vraag EVB-05. Margo Stolk

CDA-16 CDA 18 Veiligheid op de markt Hekken en matten over de kabels door externe partij. Waarom doen de eigen 
medewerkers buitendienst dit niet?

Deze opdracht is bij een externe partij belegd ter ontzorging van onze eigen 
organisatie. De opdracht is afgegeven voor 2024. Wij gaan onderzoeken of dit 
per 2025 in eigen beheer kan worden genomen.

Lennart van der Linden



CDA-17 CDA 19 Passend onderwijs Hebben scholen in Barendrecht een brugfunctionaris en krijgen zij daar extra 
subsidie voor?

In Q1 2024 mochten scholen een subsidieaanvraag indienen bij het rijk voor 
de brugfunctionaris. Er is een tweetal scholen die een subsidie hebben 
aanvraagd, maar deze aanvraag is door het Rijk afgewezen. Op dit moment 
zijn er dus geen brugfunctionarissen actief.

Margo Stolk

CDA-18 CDA 20 Passend onderwijs Wat houdt de pilot samenwerking tussen jeugdzorg en onderwijs in? De pilot heet jeugdhulp op school en is tot stand gekomen vanuit een 
samenwerking met het onderwijs. We hebben samenwerking tussen 
jeugdhulp en onderwijs ingericht op vier speciaal onderwijs scholen. 
Ingekochte jeugdhulpaanbieders bieden preventieve jeugdhulp aan binnen 
het onderwijs. De insteek van deze pilot is om te komen tot integrale 
onderwijs-zorgarrangementen, zodat zorg dichtbij of in de vertrouwde 
omgeving van de leerlingen (school) georganiseerd kan worden.  Er wordt 
aan leerlingen zowel individuele als groepsbegeleiding geboden. Leerlingen 
worden hier dus gezien (en geholpen) binnen hun vertrouwde 
schoolomgeving en de leerkrachten worden ondersteund in hun 
doorontwikkeling. Hiermee wordt het systeem rondom de leerling versterkt 
en biedt dit ook voor de lange termijn een versteviging van kennis en 
vaardigheden in het onderwijsteam. 
Naast de voordelen voor de huidige leerlingen is de verwachting dat inzet van 
zorg in het onderwijs goedkoper is dan wanneer deze zorg extern 
georganiseerd wordt. Ook wordt het onderwijs op deze wijze versterkt en 
ondersteund, is er een betere preventieve werking en kan er vaker vroegtijdig 
worden gesignaleerd.

Miranda de Hoop

CDA-19 CDA 22 Onderwijshuisvesting “Taakveld 4.2 Onderwijshuisvesting Op dit taakveld zijn geen afwijkingen te 
melden. De afwijking van zowel lasten als baten zijn nagenoeg aan elkaar 
gelijk”
Nagenoeg gelijk maar toch € 174.496 in de min. Dit vraagt om een verklaring

Op dit taakveld is sprake van zowel een positieve als een negatieve afwijking. 
Als we de lasten en baten met elkaar salderen, resulteert dit in een tekort van 
ongeveer €12.000. 

Margo Stolk

CDA-20 CDA 22 Leerlingenvervoer We zien hier een forse toename van het gebruik. Op basis waarvan wordt 
toename verwacht?

Zie het antwoord op vraag EVB-13. Miranda de Hoop

CDA-21 CDA 25 Ontwikkeling natuurgoed Ziedewij Wordt het plan naar aanleiding van de uitspraak van de RvS aangepast en zo 
ja, wannneer kunnen wij dat aangepaste plan tegemoet zien?

Wij zijn ons nog aan het beraden hoe hiermee zal worden omgegaan. Een 
aantal scenario’s is mogelijk. Een concreet antwoord zal volgen. 

Lennart van der Linden

CDA-22 CDA 30 Passend traject gericht op werk Hoe groot is deze groep en hoe groot is de groep daarbinnen die in feite niet 
bemiddelbaar is?

In maart 2024 ontvingen 157 inwoners met een grote afstand tot de 
arbeidsmarkt een voorziening op het vlak van coaching naar werk of 
participatie. 62 inwoners ontvingen een voorziening met als voornaamste 
doel participatie, en niet zozeer re-integratie naar werk. Deze laatste groep 
wordt vooral begeleid naar een vorm van deelname aan de samenleving en 
waar mogelijk een vorm van vrijwilligerswerk. Voor deze groep is de route 
naar de arbeidsmarkt gemiddeld gezien het langst en zij zijn dus het minst 
goed bemiddelbaar.

Miranda de Hoop



CDA-23 CDA 33 Leerlingen- en jeugdwetvervoer Landelijk zijn er veel klachten over het leerlingenvervoer. Hoeveel klachten 
zijn er in barendrecht ontvangen in aantallen en % van de 
vervoersbewegingen? Wat zijn daarbij de belangrijkste klachten?

In 2023 zijn er 37 klachten over leerlingenvervoer en Jeugdwetvervoer 
binnengekomen bij de contractbeheerder of rechtstreeks bij de gemeente. 
Sommige zijn dezelfde soort klacht op verschillende dagen. In totaal maken 
211 kinderen (bijna) dagelijks gebruik van het vervoer. Met gemiddeld 200 
schooldagen zijn dit dus zo'n 40.000 vervoersbewegingen per jaar. Het 
klachtenpercentage is dus afgerond 0,1%  Vanaf december 2023 zien we een 
afname in het aantal klachten. Over veel van de klachten is er individueel 
contact geweest met de melders en aan de hand daarvan zijn we in gesprek 
geweest met de vervoerspartners. Hierdoor zien we sinds februari 2024 dat 
er meer ritten op tijd worden gereden, zien we verbeteringen in 
communicatie en een verdere afname van het aantal klachten. Begin april 
2024 is hierover ook een raadsinformatiebrief verstuurd met concrete cijfers 
en informatie.

Miranda de Hoop

CDA-24 CDA 34 6. Bijstandsuitkeringen Wat zijn de oorzaken van het aantal toegenomen personenen met een 
bijstandsuitkering?

Zie het antwoord op vraag EVB-07. Miranda de Hoop

CDA-25 CDA 35 Schuldhulpverlening Welke consequenties heeft het doorschuiven van clienten naar 2024 voor de 
betrokkenen? 

Als gevolg van onderbezetting in het team schuldhulpverlening is er een 
wachtlijst ontstaan. Deze wachtlijst heeft voor zover bekend geen negatieve 
gevolgen gehad voor clienten. In geval van urgente situaties waarbij directe 
actie noodzakelijk was is ook direct actie ondernomen. Inmiddels is het team 
schuldhulpverlening versterkt.

Miranda de Hoop

CDA-26 CDA 41 Verduurzamen buitenruimte 
bedrijventerreinen

Welke acties worden samen met de ondernemers ondernomen voor het 
verduurzamen van het bedrijventerrein en wat is de status daarvan?

Verduurzaming van bedrijventerreinen is niet uitsluitend het verduurzamen 
van de openbare ruimte, maar heeft te maken met de afzonderlijke 
bedrijven. Gestart is met een project op Vaanpark om in gezamelijkheid met 
de bedrijven de mogelijkheden tot verduurzaming te onderzoeken. Daarnaast 
kunnen onze bedrijven gebruik maken van het zakelijk energieloket om 
mogelijkheden tot verduurzaming te onderzoeken.

De gebiedsvisie DFP 2040 is inmiddels uitgewerkt en er wordt daarnaast een 
visie voor bedrijventerrein Oost opgesteld. Er worden afspraken ingepland 
met de ondernemers om ze te enthousiasmeren voor een kosteloze 
verduurzaamheidsscan die wordt uitgevoerd door de energieke regio. Onze 
insteek sluit aan bij de werkwijze van de MRDH en dit najaar zullen we een 
projectvoorstel bij hen indienen voor een bijdrage. 

Lennart van der Linden

CDA-27 CDA 42 Beleidsindicatoren huishoudelijk restafval Klopt het dat het aangeboden afval van huishoudens in de minicontainer en 
de ondergrondse afvalcontainer per persoon ongeveer 179kg (2022)  was en 
187kg  (2023)?

De cijfers die in de vraag zijn opgenomen, zijn niet juist. Overigens is gebleken 
dat in de jaarstukken abusievelijk niet de meest recente gegevens zijn 
opgenomen.

De raad wordt regelmatig geïnformeerd over de scheidingsresultaten. We 
verwijzen kortheidshalve naar de raadsinformatiebrief van 3 mei 2024 met 
kenmerk 2024-042667 voor de meest actuele informatie.

Dirk Vermaat

CDA-28 CDA 60 Project de Stationstuinen Graag raad bijpraten in cie AZ&F over risicobeheesmaatregelen. Dit is geen vraag. Uiteraard zijn wij bereid u hierover bij te praten en wij 
wachten eventuele agendering vanuit de agendacommissie af. 

Lennart van der Linden

CDA-29 CDA 64 Tabel onderhoud openbare ruimte Graag realisatie 2022 en begroting 2023 toevoegen. Zie bijlage. Lennart van der Linden

CDA-30 CDA 72 Suwinet Wat zijn de oorzaken dat dit niet voldoende is en wat wordt eraan gedaan? Deze vraag berust ons inziens op een onjuiste lezing van de informatie. Op 
pagina 72 van de jaarrekening staat dat de status van Suwinet 'net 
voldoende' is in plaats van 'niet voldoende'. 

Margo Stolk



CDA-31 CDA 115 Resultaat voor bestemming Zowel de baten als lasten zijn aanzienlijk hoger dan de begroting 2023 en de 
begroting na wijziging. Wat voor impact heeft dit op de structurele baten en 
lasten voor 2024? 

Uit het overzicht op blz. 115 blijkt deze impact niet. Hiervoor verwijzen wij 
naar de tabel structurele exploitatieruimte op blz. 59. De Jaarrekening sluit 
met een tekort van € 3,3 miljoen waar een bedrag van € 1,5 miljoen aan 
incidentele baten in zit,  waardoor het structureel tekort uitkomt op € 4,8 
miljoen. Op blz. 136 is het overzicht van incidentele baten en lasten 
opgenomen. 

Lennart van der Linden

CDA-32 CDA algemeen Verklaringen Bij elke opstelling wordt vermeld: "Toelichting afwijkingen (> € 25.000 en < € 
100.000"
Echter bij bijna elke verklaring onder de tabellen zien we verklaringen van 
bedragen boven de € 100.000,-. Graag opschonen van dit verslag en uiteraard 
roept dit vragen op over de nauwkeurigheid van de uitwerkingen

Onder de tabellen staan geen verklaringen van bedragen boven de € 100.000, 
alleen verwijzingen naar het onderdeel saldoverklaring waar de afwijkingen 
boven de € 100.000 toegelicht worden. Om de afwijkingen per taakveld zo 
goed mogelijk inzichtelijk te maken worden die wel vermeld. Dat geldt ook 
voor budgettair neutrale mutaties die toegelicht worden.

Lennart van der Linden

D66-01 D66 21 Vroegtijdige schoolverlaters Het percentage vroegtijdige schoolverlaters is gestegen van 1.4% in 2021 
naar 2,1% in 2022. Is bekend wat hier de redenen van zijn, gezien het belang 
van een startkwalificatie voor de arbeidsmarkt?

Zie het antwoord op vraag EVB-05. Margo Stolk

D66-02 D66 19 Schoolzwemmen Wat maakt dat schoolzwemmen expliciet wordt benoemd bij 4.1? In het format bij beschrijving van de algemene taakvelden van de gemeente 
worden deze punten als opsomming genoemd. Dit wil niet zeggen dat deze 
voor elke gemeente van toepassing zijn. Wij hebben de titel van dit taakveld 
letterlijk overgenomen. We zullen volgende keer kritisch kijken of het 
overnemen van deze kopjes wenselijk is.

Margo Stolk

D66-03 D66 22 Leerlingenvervoer Ligt de reden van de toename van leerlingen vervoer in de opvang van 
Oekraiense vluchtelingen en schoolvervoer naar BO en VO? Of zijn andere 
redenen aan te wijzen?

Nee, de oorzaak toename is niet toe te schrijven aan de opvang van 
Oekraïense vluchtelingen (dit zijn slechts vier kinderen). Zie verder het 
antwoord op vraag EVB-13.

Miranda de Hoop

D66-04 D66 29, 30 Sociaal Domein Het valt op dat slechts in een aantal resultaatgebieden concrete cijfers 
worden benoemd. Bijvoorbeeld 'inburgering statushouders':  woordgebruik 
als 'bekijken', 'in beeld brengen', 'anticiperen'. Of bij 'Passend werk': 'sterk 
ingezet'. Bij 'intensivering toezicht op rechtmatigheid: 'reactief toezicht'. 
Vraag is of bij deze punten ook concrete resultaten benoemd kunnen 
worden? Geldt voor alle punten, behalve die waar wél concrete cijfers staan. 

We streven naar en bereiken binnen deze resultaatgebieden diverse concrete 
resultaten, die niet altijd kunnen worden weergegeven via de (op cijfers 
gebaseerde) standaardrapportages. Eind 2023 hadden ongeveer 250 
inwoners een inburgeringsplicht. Zij ontvangen allen begeleiding vanuit onze 
gemeente vanuit de Wet Inburgering 2013/2021. We zijn doorlopend bezig 
met de doorontwikkeling van onze monitoringscriteria rondom inburgering 
en participatie. 

Miranda de Hoop

D66-05 D66 30 Onbegrepen gedrag Is de subsidieaanvraag van ZonMW toegekend? En als de kwartiermaker van 
de VRR die  uitvoert, wat doet dan de gemeente Barendrecht in deze?

Vanuit de sub-regio Zuid-West is Jolanda de Witte van de gemeente 
Albrandswaard de vertegenwoordiger. Er heeft ons nog geen bericht bereikt 
over het verloop van dit proces en de bijbehorende subsidie. Zodra hier meer 
informatie over is zullen wij dit uiteraard delen.

Miranda de Hoop

D66-06 
(1)

D66 31 Wijkteams en doelgroep Wat opvalt in dit onderdeel dat de wijkteams vooral gericht lijken te zijn in 
2023 op de jeugd. Wat is gedaan voor de andere leeftijdsgroepen in 
Barendrecht door de wijkteams?

Wijkteams zijn er juist voor alle leeftijden. Door de multidisciplinaire 
samenstelling kunnen zij inwoners in alle leeftijden bedienen. Er lopen 
meerdere initiatieven voor verschillende leeftijdsgroepen. Voorbeelden 
hiervan zijn:
- Vanuit het wijkteam is er, in samenwerking met ‘Kijk op Welzijn’,  een rouw 
en verliesgroep en een bijeenkomst over rouw en verlies voor ouderen 
georganiseerd. De bijeenkomst, met gastspreker Manu Keirse is terug te zien 
op de website van ‘Kijk op Welzijn’. 
- De samenwerking met maatschappelijke partners is versterkt. Zo heeft het 
wijkteam meegeholpen bij het uitdelen van voedselpakketten bij de 
voedselbank en wordt deze samenwerking doorontwikkeld. Daarnaast 
initiëren we netwerkbijeenkomsten per thema om de onderlinge 
samenwerking te versterken. 
- De maatschappelijk werkers van het wijkteam zijn een actief onderdeel van 
de vroegsignaleringsketen bij schulden geworden. Om zo vroeg mogelijk 
betekenisvol te kunnen zijn bij gezinnen in financiële nood. 

Miranda de Hoop



D66-06 
(2)

D66 31 Wijkteams en doelgroep Wat opvalt in dit onderdeel dat de wijkteams vooral gericht lijken te zijn in 
2023 op de jeugd. Wat is gedaan voor de andere leeftijdsgroepen in 
Barendrecht door de wijkteams?

(VERVOLG ANTWOORD) 
- Er is geïnvesteerd in het team volwassen en veilig. Deze collega's 
coordineren complexe casussen, waar mogelijk de doorbraakmethode moet 
worden ingezet. Er is een nieuwe collega gestart die gespecialiseerd is in de 
straf en reclasseringsketen. We versterken de samenwerking met 
penitentiaire inrichtingen. We gaan aan de slag met ‘High Impact crime 
Target's’ (HIT) en er is meer capaciteit voor personen met verward gedrag en 
bemoeizorg. 
De medewerkers organiseren trainingen voor collega's vanuit hun eigen 
expertise. Zo hebben de medewerkers vanuit de psychiatrie een bijeenkomst 
georganiseerd over zelfdoding, hoe de signalen te herkenen, er naar te 
handelen, en hoe je eigen cultuur en religie invloed heeft op hoe we 
hulpverlenen en mensen die kampen met deze gedachten. Daarnaast hebben 
de gedragswetenschappers meerdere onderwerpen het licht gebracht, 
waaronder; hoogbegaafdheid, LVB en het handelingsgericht werken. Mede 
hierdoor worden de teams steeds verder versterkt en kunnen ze inwoners 
nog gerichter helpen.

Miranda de Hoop

D66-07 D66 32 Respijtzorg Wat is daadwerkelijk verleende respijtzorg, waar bestaat deze uit? Respijtzorg is 'vervangende zorg' ter voorkoming dat een mantelzorger 
(tijdelijk) overbelast raakt. Respijtzorg kan worden ingezet vanuit de Wlz, 
aanvullende zorgvekering, vrijwillig óf vanuit de Wmo. Binnen de Wmo 
maken we het onderscheid tussen tijdelijke en langdurige respijtzorg. 
Tijdelijke respijtzorg wordt ingezet voor maximaal 4 weken. Beide vormen 
van respijtzorg kunnen bestaan uit: hulp bij het huishouden, dagbesteding of 
kortdurend verblijf. Daarnaast bestaat er respijtzorg voor thuiswonende 
inwoners met GGZ problematiek. Een tijdelijke opname in de vorm van 
respijtzorg kan een langdurige opname in behandelsetting of Beschermd 
Wonen voorkomen. Hiertoe wordt gebruikt gemaakt van bijv. 
mantelzorgondersteuning en partners als KijkOpWelzijn. 
Binnen de gemeente vangt de WLZ het grootste deel overigens op, onze 
verantwoording is op dat gebied dus eigenlijk beperkt.

Miranda de Hoop



D66-08 D66 32 Akkoord tegen eenzaamheid In dit onderdeel worden 4 componenten genoemd en dat wij als gemeente 
aansluiten, maar niet wat concreet is gedaan. Is het mogelijk om op elk 
component concrete resultaten te benoemen?

Voor deze vier componenten kunnen we het volgende terugkoppelen:
1. Voorlichting en kennisbevordering:
Op het gebied van voorlichting en kennisbevordering wordt in de periode van 
"Kom erbij maand" in oktober, verschillende laagdrempelige bijeenkomsten 
voor zowel inwoners als netwerkpartners georganiseerd. 
In deze maand hebben we met de verschillende activiteiten 294 bezoekers 
bereikt. 
2. Bespreekbaar maken van eenzaamheid:
Het doel om laagdrempelige bijeenkomsten organiseren is vanwege het 
taboe op dit thema, op een luchtige manier eenzaamheid te bespreken en 
ontmoeten te stimuleren.
Bijvoorbeeld met een lezing met Wouter ter Braake waar na afloop goede 
gesprekken werden gevoerd. Evenals activiteiten zoals een filmmiddag de 
Buddy Bios, bingo en rummikubtoernooi.
3. Netwerk breed, preventieve en duurzame aanpak:
Eén van de thema’s binnen de welzijnsallianties is: eenzaamheidsbestrijding. 
Binnen dit netwerk komen verschillende partijen en organisaties samen om 
trends en ontwikkelingen te delen en samen te werken om eenzaamheid 
tegen te gaan.
4. Groepsgericht en maatwerk in de uitvoering:
Vanuit het netwerk van de welzijnsallianties worden samenwerkingsplannen 
gemaakt om hier gezamenlijk op in te spelen. Voorbeelden hiervan zijn: 
Eetgroep de ontmoeting in de Dorpskerk, Voorleeslunches, Koffie met 
verhaal en Appeltaartconcerten. 
Met deze samenwerkingsplannen hebben we gemiddeld 425 inwoners 
bereikt. 

Miranda de Hoop

D66-09 D66 33 Dementievriendelijke gemeente De bewustwording van publiek in Barendrecht over dementie is gedaan door 
het verstrekken van informatie, lotgenotencontact, promotie en herkenning. 
Is het publiek ook bereikt met deze punten en wat hielden zij concreet in? 

Het publiek is op de volgende manieren bereikt:
- Via 10 digitale Alzheimercafé edities,  met een gemiddelde van 90 kijkers per 
editie bereikt
- Via het dementie journaal in de Schakel, er zijn vijf publicaties geweest.  Uit 
de reacties en aanmeldingen op activiteiten en trainingen kunnen we 
opmaken dat dit goed wordt gelezen.
- Met de maandelijkse contactgroep dementie, werden per editie acht 
deelnemers bereikt.

Miranda de Hoop

D66-10 D66 39 Dekkend netwerk AED Het enthousiasme voor reanimatiecursussen is groot, dat is mooi. Maar heeft 
Barendrecht nu een dekkend netwerk AED? 

De gemeente Barendrecht voldoet aan het advies van Hartslag.Nu en heeft 
een volledig dekkend AED netwerk.

Miranda de Hoop

D66-11 D66 4 Tunnelvisie We lezen dat het tunnelverfraaiingsproject is uitgevoerd. Is daarmee de 
motie tunnelvisie afgedaan?

Ja. Dirk Vermaat

D66-12 D66 4 Biodivers maaien We lezen dat we bio-vriendelijk zijn gaan maaien om de biodiversiteit te 
verbeteren. In 2022 heeft de fractie van D66 de motie "Maai Mei niet maand" 
ingediend die over bio-vriendelijk maaien gaat. Er werd toen aangegeven dat 
het al gebeurde en overbodig was. Graag uitleg of het toen al gebeurde of dat 
het pas in 2023 is ingevoerd? En graag toelichting over de tegenstrijdigheid 
hierin.  

Het klopt dat destijds de motie 'Maai-mei-niet' is ontraden met het argument 
"doen we al op 75 hectare" en de kanttekening "is niet overal mogelijk" (de 
gazons in de woonwijken de maand mei niet maaien gaat ten koste van 
andere functies zoals spelen).
In 2023 is met het bio-vriendelijk maaien ruim 55 hectare toegevoegd aan het 
'Maai-mei-niet-areaal'.

Dirk Vermaat

D66-13 D66 13 Noldijk fietsvriendelijker In samenwerking met Ridderkerk wordt de Noldijk fietsvriendelijker gemaakt. 
Wat is de status waarmee we 2024 zijn ingegaan en wat zijn de plannen voor 
2024 voor het gedeelte van Barendrecht?

Er is samen met Ridderkerk en opdracht verstrekt aan een 
onderzoeksbureau. Dit bureau is in mei gestart met de opdracht. Zij werken 
meerdere ontwerpvarianten uit. Daarop wordt een participatiemoment met 
bewoners georganiseerd. Aansluitend wordt een voorkeursvariant gekozen. 
Dit zal eind 2024 gereed zijn. 

Dirk Vermaat

D66-14 D66 18 Markt Kosten van de markt vallen nadeliger uit vanwege veiligheidsmaatregelen. 
Behalve aanschaf van o.a. hekken zijn er ook opslagkosten. Zijn deze hogere 
kosten structureel?

Ja, deze opdracht is bij een externe partij belegd ter ontzorging van onze 
eigen organisatie. De opdracht is afgegeven voor 2024. Wij gaan 
onderzoeken of dit per 2025 in eigen beheer kan worden genomen.

Lennart van der Linden



D66-15 D66 24 Trefpunt Zien we de kosten van de renovatie Trefpunt terug in de tabel op pagina 25? 
Zo nee, wat zijn de kosten dan geweest in 2023.

De kosten voor ’t Trefpunt zijn niet opgenomen in de tabel. De kosten die 
hiervoor in 2023 gemaakt zijn bedragen € 85.000,- en betreffen kosten voor 
het realiseren van het definitief ontwerp.

Dirk Vermaat

D66-16 D66 25 vv Smitshoek We zien geen kosten voor kunstgrasvelden bij vv Smitshoek. Kan daar iets 
over gezegd worden?

De investering hiervoor is opgenomen in de begroting 2024 (zie pagina's 127 
en 147).

Lennart van der Linden

EVB-01 EVB 14 Uitwerking plan Verkeers- en sociale 
veiligheid – onderdeel verkeersveiligheid 

In 2024 wordt de realisatie van diverse projecten afgerond. Indien er nog 
sprake is van restbudget, als gevolg van cofinanciering middels subsidies, dan 
worden nieuwe projecten opgestart voor uitvoering in 2025, zoals vermeldt 
in de begroting 2024 op pag. 27. Vraag:  A: Welk bedrag aan subsidie is 
vanwege cofinanciering aangevraagd/toegezegd/ontvangen voor de in 2023 
voorbereide deelprojecten die in 2024 zullen worden uitgevoerd? Vraag B: 
Indien beoogde subsidie is toegezegd/verstrekt welke projecten vermeldt in 
het plan Verkeers- en sociale veiligheid worden dan toegevoegd voor 
uitvoering 2025?

Voor de volgende projecten die in 2024/2025 gepland staan qua uitvoering is 
subsidie aangevraagd/in aanvraag:
- Harplaan (45.000 incl. 10% cofinanciering);
- Klavecimbelweg (45.000 incl. 10% cofinanciering);
- Jaagpad (200.000 excl. Cofinanciering);
- Evertsenstraat (45.000 incl. 10% cofinanciering);
Voor een aantal projecten valt de raming hoger uit dan het subsidiabele 
bedrag. Daarmee is op dit moment nog niet te zeggen welke nieuwe 
projecten vanuit het resterende budget kunnen worden gefinancierd. Op de 
wensenlijst staat in elk geval het aanpassen van de Hoefslag, Vlietweg, 
Meij/Stationsweg.

Dirk Vermaat

EVB-02 EVB 85 Woo-contactfunctionaris Gaat het college actie ondernemen om de informatiecontactpersoon beter 
bekend te maken bij het publiek en zo ja hoe?

In de openbaarheidsparagraaf is aangegeven dat de rol van 
informatiecontactpersoon nog beter bekend gemaakt kan worden bij het 
publiek. Deze constatering komt voort uit het feit dat deze rol nog weinig 
actief benaderd wordt met informatieverzoeken vanuit onze inwoners. Om 
deze rol extra onder de aandacht te brengen zullen we hier in 2024 aandacht 
aan besteden in onze gemeentekrant Blik op Barendrecht en op onze 
gemeentelijke website.

Margo Stolk

EVB-03 EVB 29 Financiele problemen Heeft het college zicht op voorkomen van extra dossierkosten voor rekening 
van clienten bij de overname van schuldhulpdossiers door een nieuwe 
aanbieder? Zijn er meldingen geweest van dit soort rekeningen? Zoja, hoe 
gaat het college hiermee om? (Recent artikel RTL Nieuws)

Het college heeft niet rechtstreeks zicht op eventuele kosten zoals genoemd 
in dit artikel. De schuldhulpverlening die vanuit de gemeente wordt 
aangeboden, wordt volledig door de gemeente betaald. Voor inwoners zijn 
hieraan geen extra kosten verbonden.

Miranda de Hoop

EVB-04 EVB 30 Preventie en vroegsignalering Wordt de raad nog geïnformeerd over (de resultaten van) de 11 afgeronde 
activiteiten? Zoja, wanneer kunnen we dit verwachten?

De organisaties dienen in september 2024 hun evaluatieverslag met de 
resultaten in. In november kunt u deze resultaten schriftelijk verwachten. 
Uiteraard wordt u tegen die tijd meegenomen in deze resultaten.

Miranda de Hoop

EVB-05 EVB 18 en 21 Schoolverlaters en verzuim Pag. 18 tabel bovenaan en tabel op pag. 21. Cijfers voor vroegtijdig 
schoolverlaten en verzuim zijn flink toegenomen van 2021 op 2022. Wat zijn 
hier de oorzaken van en is er al bekend hoe deze cijfers zich ontwikkeld 
hebben in 2023? 

Helaas kloppen de weergegeven getallen niet helemaal. Hierdoor lijkt het 
inderdaad alsof er een flinke stijging is. Dit is gelukkig niet het geval. Het jaar 
hiervoor was er inderdaad een stijging welke (mede)veroorzaakt is de de 
naweeen van Covid-19. De juiste getallen zijn weergegeven in het "jaarverslag 
leerplicht" dat op 27 maart is gedeeld. Daarin is de grafiek van meerdere 
jaren weergegeven en is te zien dat er afgelopen jaar gelukkig juist weer een 
daling is te zien. Uit vergelijking met het landelijk gemiddelde en enigszins 
vergelijkbare gemeenten in de regio (Ridderkerk en Capelle aan den IJssel 
bijvoorbeeld) blijkt dat het verzuim in Barendrecht nu lager is dan gemiddeld. 
Natuurlijk is het doel om het verzuim nog verder terug te dringen. De 
komende periode blijven we dus aan de slag met onder andere 
procesverbeteringen. Ook dit is in het reeds verzonden verslag terug te 
vinden.

Margo Stolk



EVB-06 EVB 7 Voorbereiding invoering omgevingswet "Na 1 januari 2024 volgt de implementatie van de omgevingswet, de 
verwachting is dat de implementatie van de wet extra tijd en capaciteit vraagt 
van de organisatie." Over hoeveel FTE wordt hier ongeveer gedacht? Bij 1 FTE 
extra zijn de kosten al snel 70-90K per jaar. Zijn de extra kosten voor tijd en 
capaciteit in de organisatie meegenomen in de begrotingingen voor de 
komende jaren?

In de begroting zijn eerder bedragen opgenomen voor de komst van nieuwe 
rollen/functies (2 fte) voor de omgevingswet. Deze worden nu zowel intern 
als extern ingevuld.
Zoals het er nu naar uitziet is het beschikbare Omgevingswetbudget (€ 
363.800) voldoende voor de werkzaamheden die we moeten uitvoeren op de 
korte termijn (2024 en 2025). Voor de langere termijn zijn er meer middelen 
nodig. Eind 2025 hebben we meer zicht op wat er qua middelen nodig is voor 
de langere termijn. Dit hangt namelijk af van ons ambitieniveau, keuzes in zelf 
doen/uitbesteden en de beschikbare capaciteit op dat moment.
De belangrijkste producten waar we aan werken is het Omgevingsplan 
(deadline 2032) en de Omgevingsvisie (deadline 2027).
Het Rijk heeft voor 2024 en 2025 extra middelen toegezegd via de circulaires 
voor de gemeenten als bijdrage voor de implementatie van de 
Omgevingswet. Om de implementatie van de Omgevingswet goed te laten 
verlopen binnen onze gemeente willen wij graag de toegezegde 
Rijksbijdragen in 2024 en 2025 volledig in laten zetten voor de 
werkzaamheden op langere termijn voor de Omgevingswet. 

Lennart van der Linden

EVB-07 EVB 34 Bijstandsuitkeringen Uit de tabel op pag. 34 blijkt een forse toename van het aantal 
bijstandsuitkeringen per 10.000 inwoners, terwijl landelijk sprake is van een 
daling. Wat is hiervoor de verklaring?

In de brief van 22 december 2023 met kenmerk 2023-044522 hebben we al 
getracht u hiervan op de hoogte te brengen.
Landelijk was tot vorig jaar sprake van een daling van het aantal 
bijstandsuitkeringen, maar deze daling is inmiddels gestagneerd: in bijna de 
helft van de Nederlandse gemeenten stijgt het bijstandsbestand juist (Divosa 
Benchmark Werk & Inkomen, 2023). Sinds 2021 is er sprake van een toename 
van het aantal bijstandsuitkeringen in Barendrecht. De toename van het 
aantal bijstandsuitkeringen in Barendrecht kan voor een belangrijk deel 
worden verklaard vanuit het toegenomen aantal (en extra gehuisveste) 
statushouders en vanuit de verhuisbewegingen van mensen met een grote 
afstand tot de arbeidsmarkt naar Barendrecht. Een kleiner deel kan worden 
verklaard vanuit een complex samenspel van factoren op landelijk, regionaal, 
lokaal en individueel niveau, net als bij andere gemeenten in Nederland. We 
zijn doorlopend bezig met het vergroten van de uitstroom uit de uitkering. 

Miranda de Hoop

EVB-08 EVB 18 Economie Beleidsindicatoren Economie ontbreken. Hier staan nu die voor onderwijs 
opgenomen. Graag ontvangen we de beleidsindicatoren Economie (en 
opgenomen op de juiste plaats in de jaarrekening).

Dit is helaas niet goed gegaan. In de bijlage de juiste indicatoren. In de app 
zijn overigens wel de juiste indicatoren opgenomen. Zie ook vraag GL-12.

Lennart van der Linden

EVB-09 EVB 64 Waterhuishouding Het is in 2023 niet gelukt om de baggerwerkzaamheden af te ronden. Hoe 
gaat u dit in 2024 doen? De achterstand inhalen en de opgaven van 2024 
realiseren?

De achterstand lopen we in en ook het programma van 2024 voeren we uit. 
Dit is noodzakelijk om de afvoer van watergangen te garanderen. Indien 
onverhoopt vertraging ontstaat melden we dit.  De opdracht voor de 
werkzaamheden is verstrekt  en worden in oktober uitgevoerd.

Dirk Vermaat

EVB-10 EVB 13 Beleidsaanpak laadinfrastructuur Beleidsaanpak laadinfrastructuur: “Op verzoek van de raad wordt verder 
onderzoek verricht naar de mogelijkheden voor verlengd privaat laden”. 
Initiatiefvoorstel VPA verzoekt niet tot verdere onderzoek naar de 
mogelijkheden voor VPA’s maar om de APV aan te passen zodat verlengd 
privaat laden mogelijk wordt. Kunt u deze tekst aanpassen conform het 
aangenomen initiatiefvoorstel?

Na aanleiding van het initiatiefvoorstel wordt nu een pilotproject gestart voor 
Verlengd Privaat Laden. Om de interesse hiervoor onder inwoners te peilen is 
een enquête uitgevoerd. De resultaten vormen aanleiding om verder invulling 
te geven aan de pilot. Op basis van de resultaten van de pilot wordt besloten 
of het beleid ten aanzien van Verlengd Private Aansluitingen moet worden 
herzien.

Dirk Vermaat



EVB-11 EVB 17 Winkelcentra In de jaarrekening lezen we het volgende: "De voorbereidingen voor de 
herstart van de BIZ Barendrecht-Centrum (Winkelcentrum Middenbaan) zijn 
in volle gang. Er is een projectgroep opgericht vanuit de winkeliers en we 
werken toe naar een oprichting per januari 2025." Kan het college ons 
meenemen in de huidige status rondom de oprichting van deze BIZ?

Er is inmiddels onderzoek gedaan naar de financiën van de voormalige Biz. Er 
zit nog genoeg in kas voor de oprichting van een winkeliersvereniging. Er is 
inmiddels contact met een parkmanagementbedrijf, die de ondernemers gaat 
helpen om tot een Biz te komen. Op 4 juni is het bestuur bijeen gekomen om 
het vervolgproces te bespreken en om de gemeente te informeren over de 
voortgang. 

Lennart van der Linden

EVB-12 EVB 21 Schoolverlaters en verzuim BBV indicatoren omtrent 1. Voortijdige schoolverlaters, 2. Absoluut verzuim 
en 3. Relatief verzuim. Aangegeven wordt: "De gegevens van DUO en Ingrado 
wijken af van de gegevens die de gemeente hanteert die ook zijn opgenomen 
in de jaarverslagen van Bureau leerplicht." Wat is hiervan de reden?

De afgelopen jaren is de samenwerking tussen de scholen en de afdeling 
leerplicht niet optimaal geweest. De cijfers worden opgesteld per schooljaar. 
In het schooljaar 2022-2023 was relatief verzuim (ziekteverzuim) net iets 
lager dan het landelijk gemiddelde (0,22% t.o.v. 0,24% landelijk), nuance 
hierbij is natuurlijk dat de samenwerking tussen scholen en de afdeling 
leerplicht niet optimaal is geweest en dat deze cijfers dus waarschijnlijk niet 
het volledige beeld geven. Het absoluut verzuim (leerlingen die niet zijn 
ingeschreven bij een onderwijsinstelling) is lager dan in 2021-2022 en 
beduidend lager dan het landelijk gemiddelde (0,22% t.o.v. 0,42% landelijk). 
Ook het aantal vroegtijdig schoolverlaters is lager dan landelijk en in 
buurgemeenten (Barendrecht 1,43% Ridderkerk 2,46% Cappelle aan den 
IJssel 2,52%). Deze laatste twee categorien zijn wel "harde" cijfers en dus 
kloppend.
Op basis van een eerdere brandbrief zijn de verschillende partijen met elkaar 
in gesprek gegaan. Een van de constateringen is dat het beleidskader stamt 
uit 2017 en dat dit niet actueel (genoeg) is. Op dit moment is er een concept 
voor een nieuw beleidskader waarin een verbeterde handelswijze wordt 
beschreven waarmee de afdeling leerplicht beter in stelling wordt gebracht 
en meer zichtbaar zal zijn voor scholen en jongeren. Daarnaast worden er 
gesprekken gevoerd met de verschillende scholen en worden er 
handreikingen gedaan waarmee deze scholen afwezigheid beter kunnen 
registreren en er duidelijke afspraken zijn over in welke situaties de afdeling 
leerplicht ingelicht danwel ingeschakeld wordt.

Miranda de Hoop

EVB-13 EVB 22 Leerlingenvervoer Wat is reden dat het LLV is toegenomen en er verwacht wordt dat deze 
toename zich ook gaat voortzetten? Is er een mogelijkheid om deze toename 
terug te dringen en deze kosten te verlagen?

Zoals in de brief van april is aangegeven is er er de laatste jaren (te) soepel 
omgegaan met het toekennen van aanvragen voor leerlingenvervoer. Door 
afspraken met de schakelklas hebben deze kinderen het eerste jaar allemaal 
leerlingenvervoer toegekend gekregen. Inmiddels vindt er training on the job 
plaats van de klantmanagers, hebben we gesprekken gehad met De 
Draaimolen, is een brief naar ouders verstuurd om te kijken naar eigen kracht 
en mogelijkheden en wordt er meer volgens wet- en regelgeving beoordeeld. 
Een andere oorzaak is dat er relatief veel kinderen naar SBO (speciaal 
basisonderwijs) school in Ridderkerk gaan. Deze leerlingen zijn (door de 
afstand en persoonlijke kenmerken) nagenoeg allemaal aangewezen op het 
leerlingvervoer. 
De verwachting is dat er aankomend schooljaar in toaal 30 tot 40 minder 
leerlingen gebruik zullen maken van het leerlingenvervoer. Door goed te 
blijven beoordelen en de regels te hanteren en waar nodig de beleidsregels 
met de nieuwe modelverordenig aan te passen, zorgen we voor een beperkte 
instroom in het leerlingenvervoer. Hierdoor kunnen we waarborgen dat die 
leerlingen die echt afhankelijk zijn van deze voorziening er ook gebruik van 
kunnen maken.

Miranda de Hoop



EVB-14 EVB 33 Herontwikkeling Borgstede Is het Sociaal Hart succesvol? Waaruit blijkt dat? Het SociaalHart is succesvol. Zie hierover ook de nieuwsbrief WWZ die op 30 
mei naar maatschappelijke partners en de raad is verzonden. De activiteiten 
worden goed bezocht door inwoners uit heel Barendrecht. Ook de 
avondmaaltijden kennen een vaste groep eters aangevuld met wisselende 
gasten. In en rondom het SociaalHart wordt samengewerkt door meerdere 
zorgaanbieders en welzijnorganisaties. Dit is tevens één van de doelen uit het 
IZA. Dit heeft geleid tot nieuwe verbindingen in de wijk. Ook de sociaal 
beheerder houdt een oogje in het zeil bij de bezoekers en schakelt waar 
nodig met betrokken zorgverleners. Het  succes heeft er toe geleid dat 
zorgaanbieder Laurens (via waar de projectleider voor het SociaalHart in 
Barendrecht is aangesteld) eind mei een nieuw SociaalHart opent in 
Rotterdam Ommoord.

Miranda de Hoop

EVB-15 EVB 33 Herontwikkeling Borgstede In navolging van Sociaal Hart, als dat succesvol is, zouden er meer wijkcentra 
gerealiseerd worden; in het kader van langer thuiswonen in combinatie met 
een verdere uitwerking van de pilot thuispluswijk. Paddewei zou zo'n wijk 
kunnen zijn. Ziet u in 2024 nog kansen?

We zijn bezig met de wijkscans die door het onderzoeksbureau Lorenz zijn 
gemaakt met diverse partners te duiden. Samen optrekkend werkt 
Patrimonium met Circusvis aan veerkrachtkaarten op wijkniveau. In 
september 2024 organiseren we samen met Patrimonium, Lorenz en 
Circusvis een netwerkbijeenkomst om deze gezamenlijke data en ervaringen 
van partners, inwoners en professionals in kaart brengen wat er precies nodig 
is in welke wijk. Om vervolgens een onderbouwde keuze te maken waar we 
op in willen zetten. Het opzetten van een nieuw SociaalHart in een bepaalde 
wijk kan hier onderdeel van zijn. Zie hierover ook de nieuwsbrief WWZ die op 
30 mei naar maatschappelijke partners en de raad is verzonden.

Miranda de Hoop

EVB-16 EVB 35 Opvang Oekraïners Er word aangegeven dat er een nadeel is van 453.007. Bij punt 3 in de 
saldobijlage wordt aangegeven dat dit door een lagere rijksbijdrage komt. 
Hoe kan het dat dit bedrag hoger is begroot dan dat er uiteindelijk is 
toegekend door het rijk? Er is altijd aangegeven dat hier geen 
gemeentegelden voor nodig waren.

Het betreft hier een lager voordeel van € 453.007. Dit wordt dan een nadeel 
genoemd in de stukken, wat doet vermoeden dat er een negatief resultaat is 
geboekt op dit budget. Maar dat is dus niet het geval. Het voordeel is alleen 
lager dan begroot. Het jaar is met een positief resultaat van € 1.717.670,- 
afgesloten.

Ronald Schneider

EVB-17 EVB 13 Noldijk fietsvriendelijker maken U geeft aan dat de overdracht van wegen van het Waterschap Hollandse 
Delta aan de gemeente Barendrecht nog tijd kost. Kunt u nader uitleggen 
waar op dit moment de obstakels zitten en wanneer in 2024 een voorstel 
verwacht kan worden hoe de Noldijk fietsvriendelijker gemaakt kan worden?

Er is samen met Ridderkerk en opdracht verstrekt aan een 
onderzoeksbureau. Dit bureau is in mei gestart met de opdracht. Zij werken 
meerdere ontwerpvarianten uit. Daarop wordt een participatiemoment met 
bewoners georganiseerd. Aansluitend wordt een voorkeursvariant gekozen. 
Dit zal eind 2024 gereed zijn. 

Dirk Vermaat

EVB-18 EVB 14 Verbeteren waterkwaliteit Gaatkensplas Wanneer verwacht het college onze inwoners een ontwerp te kunnen 
presenteren op basis van de door inwoners gegeven input?

In het derde kwartaal presenteren we het ontwerp aan de inwoners. Dirk Vermaat

EVB-19 EVB 18 Gebiedsteam Dutch Fresh Port Er is sprake van een nadeel van 78.800 euro.
- Hoe kan het dat dit niet was opgenomen in de begroting?
- Hoe duidt het college dit bedrag?
- Kunt u aangeven welke werkzaamheden er voor dit bedrag worden 
uitgevoerd?
- Hoe kan het dat er in 2024 nog wordt gesproken over de invulling van de 
bijdrage over 2023? Kunt u dit toelichten?

Dit negatieve resultaat is het gevolg van de voorlopige afrekening die wij 
vanuit dit samenwerkingsverband gepresenteerd kregen. We hebben dit 
voorzichtigheidshalve verwerkt in de jaarrekening, maar zijn momenteel in 
discussie hierover. Onze inzet is het afrekenen met gesloten beurzen. Dat zou 
betekenen dat dit nadeel zou vrijvallen. 

Lennart van der Linden

EVB-20 EVB 37 Taakveld 6.71A Huishoudelijke hulp (WMO) Hoe wordt de stijging van het aantal beschikkingen met ongeveer 8% sinds 
januari 2023 verklaard? En welke stappen worden overwogen om de 
financiële stabiliteit van het huishoudelijke hulp (WMO) te waarborgen?

Er is sprake van een dubbele vergrijzing die in Barendrecht harder gaat dan 
landelijk gemiddeld. Dit leidt tot een toenemende vraag in hulp bij het 
huishouden. We blijven op de hoogte van de externe ontwikkelingen en 
ideeën om de stijgende kosten te drukken die hiermee gepaard gaan. Intern 
organiseren we sessies met diverse medewerkers om te kijken wat we zelf als 
gemeente kunnen doen om hieraan bij te dragen. Door in te zetten op het 
voorliggend veld,  bewustwording en samenredzaamheid van de inwoners en 
inwoners zolang mogelijk actief te houden zorgen we ervoor dat de noodzaak 
voor hulp bij het huishouden vanuit de Wmo minder hard toeneemt. Met de 
inkomensafhankelijke eigen bijdrage die inwoners vanaf 1 januari 2026 
(landelijk) gaan betalen verwachten we dat vraag naar hulp bij het 
huishouden zal afnemen.

Miranda de Hoop



EVB-21 EVB 6 Programma 1 Bestuur en ondersteuning

  

Het college vermeldt wat ze heeft bereikt. Wanneer ontvangt de 
gemeenteraad een tussenevaluatie?

Uw vraag is ons niet geheel helder. De tussenevaluatie van het 
meerjarenprogramma heeft u inmiddels ontvangen.

Lennart van der Linden

EVB-22 EVB 39-40 Milieubeheer Het college vermeldt dat ze niet verwacht dat de PFAS die is aangetroffen bij 
de zwemplas in het Vrijenburgbos te linken is aan Chemours in Dordrecht. 
Waarop baseert het college deze bewering, als het nader onderzoek naar de 
PFAS-bron nog moet worden afgerond? Aanvullend, het eerste kwartaal is 
geweest, wanneer wordt dit onderzoek gepubliceerd?

Door het Waterschap Hollandse Delta (WSHD) wordt maandelijks PFAS-
metingen in de Plas Vrijenburgbos uitgevoerd. Het WSHD meet ook de 
verschillende soorten PFAS. Uit de metingen blijkt dat het voornamelijk gaat 
om andere PFAS-stoffen dan de PFAS-stof die te linken is aan Chemours in 
Dordrecht. Het onderzoek is nog in volle gang, om de herkomst van PFAS-
stoffen te achterhalen is brononderzoek in gang gezet. Hierbij wordt op zeven 
locaties aanvullend PFAS gemeten. Op uw verzoek komt het WSHD een 
voorlichting geven voor u en onze inwoners. Hierbij zullen ze ook de 
resultaten van hun metingen met u delen.

Lennart van der Linden

EVB-23 EVB 40 Volksgezondheid Door wie en wanneer is besloten dat GGD-RR er een taak bij heeft gekregen 
op gebied van preventie en het bevorderen van een gezonde leefstijl? Wat 
zijn hier tot op heden de resultaten van?

In het IZA/GALA akkoord heeft de GGD expliciet een taak gekregen op het 
terrein van preventie. Dit is landelijk vastgesteld beleid. Dit uit zich in het 
delen van kennis en een adviesfunctie met daarbij het organiseren van 
themabijeenkomsten, advisering en aanleveren data. Hieronder valt 
bijvoorbeeld ook de gemeentelijke advisering over een "Gezonde 
Leefomgeving" en de coördinatie van preventie-activiteiten.
De taak van preventie-uitvoering ligt niet bij de GGD, dat is aan de gemeente 
zelf.                                                                                                                                               
Enkele resultaten zijn:
- gezamenlijke subsidieaanvraag ingediend met gemeenten die mee wilden 
doen bij ZonMW voor de aanpak van rookvrije gemeenten en bij KWF voor 
aanpak huidkanker;
- maandelijks overleg waar alle gemeenten plannen en ideeën uitwisselen 
rond preventie aanpakken en maatregelen (Voor elkaar in Rijnmond);
- Programma Geluid: GGD denkt en leest mee;
- Programma Geluid en Lucht: GGD heeft een presentatie gegeven over de 
bouwstenen van gezondheid voor lucht en geluid. Daarnaast denken en lezen 
ze mee;
- hitte in evenementenvergunningen: GGD Advies verstrekt per mail
- lokaal hitteplan: advies en voorbereiding bijeenkomsten uitrol lokale 
hitteplannen en acties met regionale partners als lid kernteam (met 
gemeente (trekkers hitteplannen (aangevuld met ambtenaar VG), Rodekruis 
en GGD).

Miranda de Hoop

EVB-24 EVB 31 Huisartsen De huisarts heeft een belangrijke poortwachtersfunctie in de zorg. Kunt u ons 
informeren in hoeverre u erin slaagt om voldoende huisartsen per inwoners 
in Barendrecht te realiseren?

We erkennen de behoefte aan voldoende huisartsen. Rijnmonddokters voert 
hiervoor overleg met de zorgverzekeraars. Ondanks dat we hier als gemeente 
weinig (of eigenlijk geen) zeggenschap over hebben, staan we wel in nauw 
contact. Daarnaast voeren we gesprekken met de reeds aanwezige 
huisartsen om ze te blijven activeren en motiveren en ook op andere 
terreinen zijn we in gesprek met hen (bijvoorbeeld omtrent IZA en GALA).

Miranda de Hoop

EVB-25 EVB 139 Investeringen Het college stelt voor om (wederom) investeringen door te schuiven van 2023 
naar 2024. Is het realistisch dat zowel deze investeringen a 5,1 miljoen euro 
en de reeds geplande investeringen voor 2024 in 2024 worden gerealiseerd?

Wij gaan er van uit dat de doorgeschoven investeringen in 2024 worden 
gerealiseerd. De reden van doorschuiven is per investering toegelicht. Bij het 
opstellen van de Tussenrapportage zal de investeringsplanning wederom 
worden geactualiseerd. Dat is een continu proces.

Lennart van der Linden



EVB-26 EVB 57 Bestemmingsreserve Klimaatadaptieve 
inrichting Oude Dorpskern

Het college stelt voor om 742.000 euro te onttrekken uit de 
bestemmingsreserve Klimaatadaptieve inrichting Oude Dorpskern. Hiermee 
resteert 341.200 euro in de bestemmingsreserve.
- Klopt het de genoemde 341.200 euro de kosten zijn voor het uitgebreide 
participatietraject en het opstellen van een plan van aanpak?
- Wat is de voorlopige inschatting van het college over hoogte van het 
definitieve budget voor de uitvoering van de (noodzakelijke) maatregelen?

De definitieve budgetraming vindt plaats na afronding van het uitgebreide 
partricipatietraject en de daarbij behorende planvorming. De nu resterende 
kosten zijn geraamd voor het participatietraject en planvorming.

Dirk Vermaat

EVB-27 EVB 90 15. Riolering Hoe kan het dat er een voordeel voor onze gemeente ontstaat door een 
hogere toerekening van kosten aan de rioolheffing? Zijn hierdoor de 
rioolheffingen 2023 (met terugwerkende kracht) hoger? Of worden deze 
kosten elders verhaald? Of is er eigenlijk sprake van een nadeel?

Zoals aangegeven is er sprake van een voordeel, geen nadeel. Het betreft 
geen hogere rioolheffingen. De kosten bestaan uit directe kosten voor 
riolering en indirecte kosten. De indirecte kosten zijn de bedragen die in de 
tabel op blz. 90 zijn opgenomen, personeelskosten, kwijtscheldingen, 
overhead, materieel, kolkenreinigen, straatvegen,  onderhoud watergangen 
en btw. In de begroting was uitgegaan van een totaal aan indirecte kosten 
van € 1.834.800. In werkelijkheid bedroegen deze kosten € 2.039.632, 
waardoor er een voordeel van € 204.832 is.

Lennart van der Linden

EVB-28 EVB 95,96,103 Voorraden / Voorziening verlieslatende 
grexen

Op de balans staat de Voorziening verlieslatende grexen voor 0 euro, terwijl 
in de toelichting een bedrag van circa 6,1 miljoen euro staat genoemd. Het 
lijkt erop dat deze onterecht gesaldeerd zijn gepresenteerd op de balans. 
Klopt dat?

De voorzieningen voor verlieslatende grexen moeten onder de voorrraden 
aan de activazijde worden opgenomen voor zover de balanswaarde van de 
betreffende grex niet lager is dan nul. Anders moet het verschil aan de 
passivazijde onder voorzieningen worden opgenomen. Op blz. 103 in de tabel 
van het verloopoverzicht van de bouwgronden in exploitatie is te zien dat de 
balanswaarde van de grexen niet lager is dan nul met de verrekeningen van 
de voorzieningen. Dus het hele bedrag van € 6,1 miljoen is daar opgenomen.

Lennart van der Linden

EVB-29 
(1)

EVB 55 Risicocluster uitvoering wet- en regelgeving 
beveiliging data/ informatie/ gegevens/ 
privacy

Waar ziet dit risico precies op toe? Wat zou er 1.000.000 euro kosten? Het gaat hier om een cluster van mogelijke risicogebeurtenissen op het 
gebied van Infomatieveiligheid & Privacy en het geschatte financieel gevolg.
Denk hierbij bijvoorbeeld aan ICT technische en/of menselijke 
kwetsbaarheden waar kwaadwillende misbruik van weten te maken.
Hierbij zijn diverse voorbeelden te noemen zoals DDOS aanvallen, datalekken 
en gijzelsoftware hacks met flinke gevolgen voor een gedupeerde organisatie.
De financiële gevolgen worden maximaal geschat op € 1 miljoen maar dit is 
zoals gezegd een schatting.

Margo Stolk

EVB-29 
(2)

EVB 55 Risicocluster uitvoering wet- en regelgeving 
beveiliging data/ informatie/ gegevens/ 
privacy

Waarom is het waarschijnlijk (circa 90%) dat dit risico zich (dit jaar) gaat 
voordoen? 

Gemeenten lopen relatief veel risico op het gebied van ICT-beveiliging door 
toenemende digitalisering waardoor er meer kwetsbare aanvalsoppervlakken 
ontstaan. Gemeenten beheren privacygevoelige gegevens die aantrekkelijk 
zijn voor kwaadwillenden voor identiteitsfraude en/of chantage. Deze digitale 
boeven vormen een constante bedreiging voor gemeenten. Ze gebruiken 
steeds weer nieuwe geavanceerde technieken om in te breken op systemen, 
data te stelen, of processen te verstoren. De gemeenten nemen hiervoor 
continu beveiligingsmaatregelen en wordt in samenwerking met de 
Informatie Beveiligingsdienst (IBD) de digitale omgeving van gemeenten 
continu gemonitord om kwetsbaarheden en onveilige situaties te voorkomen 
en/of te verhelpen. Ondanks alle maatregelen en bewustwordingscampagnes 
blijft de kans dat er op dit gebied een risico optreedt hoog.

Margo Stolk



EVB-29 
(3)

EVB 55 Risicocluster uitvoering wet- en regelgeving 
beveiliging data/ informatie/ gegevens/ 
privacy

Kunnen deze kosten worden voorkomen of worden begroot? De gevolgen worden zoveel mogelijk beperkt gehouden met diverse 
geavanceerde beheersmaatregelen. 
De mogelijke kosten van een optredend risico worden niet begroot omdat je 
niet zeker weet of het gaat plaatsvinden.
Dit risicocluster maakt onderdeel uit van een organisatiebreed profiel 
waarmee de benodigde weerstandscapaciteit aan de hand van een simulatie 
wordt berekend.
Hiermee voorkom je dat je onnodig veel reserves beschikbaar moet hebben 
voor het afdekken van risico’s.

Margo Stolk

EVB-30 EVB 68 Overzicht langlopende leningen Klopt dit overzicht wel? Worden er conform de huidige liquiditeitsplanning 
geen aanvullende (langlopende) leningen afgesloten? Er staan toch nog wel 
investeringen op de planning? Zijn de geplande investeringen meegenomen 
in de liquiditeitsplanning?

Dit is een overzicht op basis van het afgelopen jaar 2023 waar geen nieuwe 
langlopende leningen afgesloten hoefden te worden. Bij de Begroting 2025 
wordt bekeken of er nieuwe langlopende leningen afgesloten moeten 
worden op basis van de investeringsplanning.

Lennart van der Linden

EVB-31 EVB 46 Toekomstvisie Oude Dorpskern Kan de startnotitie, indien gereed, met de raad worden gedeeld? Gepland is dat de startnotitie en plan van aanpak na het zomerreces ter 
kennisname aan de raad worden gestuurd.

Dirk Vermaat

EVB-32 EVB 88 Aanleg glasvezelnetwerk Kunt u uitleggen hoe het kan dat de gemeente financieel nadeel ondervindt 
wanneer het aantal aansluitngen tegenvalt? Hoe is de inschatting van het 
aantal aansluitingen tot stand gekomen? Kunt u uitleggen hoe het kan dat er 
adressen van garages in de raming zijn meegenomen?

De vergoeding die de bedrijven betalen is niet gebaseerd op het aantal 
daadwerkelijke aansluitingen , maar op het aantal potentiele aansluitingen. 
Contractueel is vastgelegd dat voor alle woonfuncties een bijdrage wordt 
verstrekt binnen het demarcatiegebied.

Lennart van der Linden

GL-01 GL 4 Voorwoord We zijn bio-vriendelijk gaan maaien om de biodiversiteit te verbeteren. 
Waarin is dat anders dan het vorige beleid?

Door op ruim 55 hectare het gras minder frequent te maaien en na het 
maaien het maaisel te verzamelen en af te voeren.

Dirk Vermaat

GL-02 GL 4 Financiel resultaat Het uiteindelijke saldo van de jaarrekening is uitgekomen op een jaarresultaat 
van € 3.307.835 negatief. Bij de cie Azen F bij de slotwijziging was het tekort 
6,8 mio. Wat is er gebeurd om het tekort 3,5 mio lager te laten zijn?

Dat komt met name door enkele grote meevallers die later bekend geworden 
zijn, zoals de bijdrage GR BAR van € 1,2 miljoen, baten WABO-vergunningen € 
1,1 miljoen, planmatig onderhoud wegen € 0,6 miljoen etc., zoals opgenomen 
in het onderdeel saldoverklaring vanaf blz. 87. 

Lennart van der Linden

GL-03 GL 7 Overhead De overhead is in 2023 gestegen tot 50,4 procent. Wat is de verklaring 
daarvoor? Wat is het streven van het college? In 2024 en volgende jaren?

Hiervoor verwijzen wij u naar de Jaarrekeningen 2022 en 2023 van de GR BAR 
waar deze cijfers uit overgenomen zijn. Voor 2024 en verder kunnen wij op 
dit moment geen indicatie afgeven. Uiteraard is het streven een zo laag 
mogelijk percentage overhead. Zie ook vraag CDA-02.

Lennart van der Linden

GL-04 GL 8 Kosten bestuur De kosten voor het bestuur bedroegen 5,66 mio. Hoeveel fte aan bestuurders 
en ambtenaren worden hiervan bekostigd?

Onder het taakveld bestuur vallen het college, gemeenteraad en griffie. Er 
vallen echter ook nog andere posten onder dit taakveld, zoals het budget 
voor de eigen gemeentelijke slagvaardige organisatie, regionale 
samenwerking, VNG, rekenkamer, verzekeringen bestuur en het deel van de 
bijdrage BAR dat betrekking heeft op dit taakveld.

Lennart van der Linden

GL-05 GL 10 Aanpak diefstal Daarnaast hebben we strategische partnerschappen gevormd met de 
Stichting Aanpak Fiets- en E-bikediefstal en de particuliere opsporingsdienst 
FRIS NL. Hierdoor kunnen we de aanpak van fietsendiefstal gerichter 
vormgeven in 2023. De proef (pilot) is inmiddels gestart, waarbij het doel is 
om met behulp van track and trace gestolen fietsen op te sporen. Wat is de 
planning van de proef en het beoogde vervolg?

De proef is gestart op 19 mei 2022 en liep door voor een jaar. Uit de evaluatie 
is naar voren gekomen dat er in Barendrecht geen (electrische) fietsen met 
een gps tracker gestolen of teruggevonden zijn die voorkwamen in de 
systemen van FRIS NL. Na de pilot is er geen vervolg geweest om op deze 
manier te trachten gestolen fietsen terug te vinden.

Ronald Schneider

GL-06 GL 13 Laadinfrastructuur Op verzoek van de raad wordt verder onderzoek verricht naar de 
mogelijkheden voor verlengd privaat laden. Dit is niet toegestaan conform 
het Uitvoeringsplan laadpalen, maar er is wel een behoefte vanuit de 
bewoners om dit mogelijk te maken. Waarom is dit niet toegestaan conform 
uitvoeringsplan?

In de raadsvergadering van 19 december 2023 is het initiatiefvoorstel VPA in 
Barendrecht besproken. Bij de stukken voor dit agendapunt is een brief van 
het college opgenomen met daarin de wensen en bedenkingen bij het 
initiatiefvoorstel VPA. In deze brief wordt ook ingegaan op de bedenkingen 
die zijn meegewogen bij het opstellen van het Uitvoeringsplan laadpalen 
2021. Deze hebben betrekking op de juridische verantwoordelijkheden, 
mogelijk claimgedrag op openbare parkeerplaatsen en technische en 
beheersvraagstukken.

Dirk Vermaat



GL-07 GL 13 Investering 5 nieuwe fietspaden Genoemd worden de F15 en het fietspad naar de Bongerd. Wat zijn de drie 
andere fietspaden? Wat is de planning voor de realistaie van deze drie 
fietspaden?

De overige projecten binnen dit onderwerp zijn vervallen of uitgevoerd. Op 
dit moment staan er nog maar twee projecten op de planning.

Dirk Vermaat

GL-08 GL 14 Verbeteren stationsomgeving Door toename van het aantal treinreizigers en tevens een toename van het 
aantal fietsendiefstallen is sinds eind 2023 de stationsomgeving weer 
nadrukkelijk onder de aandacht. Met name het treffen van maatregelen 
tegen fietsendiefstallen, het uitbreiden/verbeteren van fietsenstallingen en 
het verbeteren van de bewegwijzering rond het station hebben de aandacht. 
Tot welke concrete verbeteringen heeft deze aandacht geleid? 

1. Dit jaar zijn de boa's gestart met verwijdering van fietswrakken en 
weesfietsen in de verschillende fietsenstallingen. Hierdoor is er meer ruimte 
in fietsenstallingen. 
2. Daarnaast onderzoekt ProRail momenteel het aanbrengen van belijning en 
scooterbeugels in de fietsenstalling aan de Stationsweg. Ook hierdoor komt 
er meer fietsparkeer capaciteit vrij. 
3. Zoals recent in het vragenkwartier aangegeven ligt er een plan bij Prorail 
ter verbetering van de bewegwijzering. Dit plan wordt momenteel 
onderzocht en besproken met de gemeente. Een precieze planning hiervoor 
is nog niet bekend.

Ronald Schneider

GL-09 GL 14 Waterkwaliteit Gaatskensplas Het waterschap heeft geen geld voor een oplossing. Er is een lange termijn 
aanpak nodig. Hoe ziet de lange termijn aanpak eruit?

Het waterschap gaf opdracht tot advies voor een lange termijn oplossing. Het 
benodigde onderzoek start eind 2024. Op basis van de uitkomst wordt een 
beheer en onderhoudsplan opgesteld door het waterschap. We houden 
vinger aan de pols bij het waterschap. 

Dirk Vermaat

GL-10 GL 15 Verkeersmaatregelen Vanwege de hoge kosten is besloten om de verwarming niet meer te 
repareren, maar vaker te strooien in de winter. Welke afwegingen op het 
gebied van veiligheid en milieu hebben hierbij een rol gespeeld?

Vanuit het oogpunt van veiligheid is besloten de afrit mee te nemen in onze 
gladheidbestrijdingsroute.

Dirk Vermaat

GL-11 GL 17 Lokale inkoop Het percentage lokaal inkopen is over geheel 2023 uitgekomen op 28% de 
totale inkoop. 4% minder dan in 2022. In geld uitgedrukt is dit dan wel meer, 
maar wat is de oorzaak van deze vermindering, ondanks het proactief 
uitnodigen van lokale ondernemers?

In 2023 is ca. 8 miljoen euro meer betaald aan leveranciers dan in 2022. Een 
groot deel van dit bedrag betreft niet structurele betalingen aan bedrijven 
elders gehuisvest dan in Barendrecht. Dit betreft onder meer de bouw van 
Edudelta en grootschalige rioolwerkzaamheden.  Bij een gelijkblijvende lokale 
besteding (ca. 11 miljoen euro) veroorzaakt dit een procentuele verlaging.
In de samenwerking met de gemeenten Ridderkerk en Albrandswaard is over 
2023 en eerdere jaren beleidsmatig afgesproken dat indien niet in de eigen 
gemeente lokaal ingekocht kan worden dat dan getracht wordt in 1 van de 
buurgemeenten in te kopen. In 2023 is door deze gemeenten en onze 
gemeente gezamenlijk voor 33 miljoen euro besteed bij Barendrechtse 
ondernemers.

Lennart van der Linden

GL-12 GL 18 Beleidsindicatoren BBV Hier zijn de verkeerde beleidsindicatoren opgenomen. Graag inzicht in de 
beleidsindicatoren behorende bij economie. 

Dit is helaas niet goed gegaan. In de bijlage de juiste indicatoren. In de app 
zijn overigens wel de juiste indicatoren opgenomen. Zie ook vraag EVB-08.

Lennart van der Linden

GL-13 GL 18 absoluut verzuim Het absoluut verzuim  is gestegen. Wat is de lokale aanpak om het naar 
beneden te brengen?

Zie het antwoord op vraag EVB-05. Margo Stolk

GL-14 GL 20 Klimaatverbetering op scholen In de praktijk betekent dit, dat verbetering van het binnenklimaat in 
bestaande schoolgebouwen financieel niet haalbaar is. Graag inzicht in de 
huidige kwaliteit van binnenklimaat in de Barendrechtse scholen?  

In het IHP is een factsheet opgenomen dat u hier inzicht in geeft. De 
beoordeling van het binnenklimaat in Barendrechtse scholen toont aan dat 
ventilatie en temperatuur vaak matig scoren. Bij twee scholen zijn er geen 
klachten, terwijl de andere twintig scholen regelmatig problemen 
rapporteren met temperatuur en/of ventilatie. Opvallend is dat zelfs relatief 
jonge gebouwen (10-30 jaar oud) matig presteren door mechanische 
installatieproblemen. Oudere gebouwen hebben vooral last door het 
ontbreken van mechanische ventilatie. Tot op heden hebben de 
schoolbesturen geen grootschalige installatietechnische investeringen 
gedaan om de ervaren klachten omtrent het binnenklimaat in de 
schoolgebouwen te verhelpen. 

Margo Stolk



GL-15 20 Klimaatverbetering op scholen Op basis waarvan verwacht het college dat er meer financiele mogelijkheden 
komen.

In de laatste jaren heeft het Rijk verschillende regelingen in het leven 
geroepen, zoals de Specifieke uitkering ventilatie in scholen (Suvis), de 
Dumava-subsidie en het Innovatieprogramma Onderwijshuisvesting van het 
Nationaal Groeifonds. De financiering van de onderwijshuisvesting is in zijn 
algemeenheid sterk in beweging. Er lijkt voorlopig nog geen extra geld 
vrijgemaakt te worden voor onderwijshuisvesting en het onderwerp is 
doorgeschoven naar het volgend kabinet. Op dit moment is er dus nog geen 
perspectief op structurele wijzigingen in de bekostiging voor 
onderwijshuisvesting.

Margo Stolk

GL-16 GL 21 Volwasseneducatie Er is een groot aanbod van aanbieders en mogelijkheden. Hoe is de 
herkenbaarheid, transparantie geborgd?

De bibliotheek is hierin het centrale punt. Hiermee bieden we één "loket" 
waar inwoners de diverse mogelijkheden kunnen vinden. 

Margo Stolk

GL-17 GL 24 Investering BVV De aanvraag en besluitvorming is al vaker opgeschoven. Hoe groot is de kans 
dat dit nu daadwerkelijk in 2024 gaat gebeuren en wat is dan de financiele 
impact?

De BVV zou zo snel als mogelijk willen starten. Echter, BVV heeft de financiële 
businesscase nog niet helemaal rond. BVV werkt nog aan de aanvraag van 
een investeringssubsidie. Als de aanvraag compleet is, ontvangen wij deze en 
zullen we deze zo spoedig mogelijk beoordelen. Daarna zullen wij een 
raadsvoorstel aan u doen. 
Eerder hebben wij begrepen dat BVV het jubileumjaar 2026 nu beoogt. Wat 
betreft de financiële impact is ter voobereiding alvast een bedrag van € 
50.000,- opgenomen in de begroting van 2026 en voor de jaren daarna (2027 
en 2028) een bedrag van € 100.000,- per jaar.

Margo Stolk

GL-18 GL 27 Bestuursrapportage Sociaal Domein Wanneer kunnen we de bestuursrapportage Sociaal Domein verwachten? In de tussenevaluatie van het collegeprogramma vindt u de stand van zaken. 
Hiermee voldoen we aan de informatiebehoefte. 

Miranda de Hoop

GL-19 GL 31 kracht wijkteams In hoveel huisartsenpraktijken is een PO GGZ Jeugd actief? De POH GGZ Jeugdmedewerker is momenteel in drie huisartspraktijken (bij in 
totaal vijf huisartsen) actief. We zijn nog in gesprek met verschillende 
huisartsen om te kijken of zij ook aan willen sluiten hierbij.

Miranda de Hoop

GL-20 GL 40 Pfas Vrijenburg Wat heeft het onderzoek naar de bron van de PFAS in de plas Vrijenburg 
opgeleverd?

Het onderzoek is nog in volle gang, om de herkomst van PFAS-stoffen te 
achterhalen is brononderzoek in gang gezet. Hierbij wordt op zeven locaties 
aanvullend PFAS gemeten. Op uw verzoek komt het WSHD een voorlichting 
geven voor u en onze inwoners. Hierbij zullen ze ook de resultaten van hun 
metingen met u delen.

Lennart van der Linden

GL-21 GL 40 RES Rond de verdere ontwikkeling van warmte vindt regelmatig overleg binnen de 
regio plaats. Tot welke concrete activiteiten leiden deze overleggen?

Binnen de regio wordt gesproken over regionale, verbindende, 
warmtenetten. Uit de voorlopige resultaten van de Transitievisie warmte 
2024 blijkt dat onze gemeente zich meer richt op all-electric oplossingen i.p.v. 
grootschalige warmtenetten. Van belang blijft dat, bij het optreden van 
realistische kansen wij aangesloten blijven bij deze overleggen.

Lennart van der Linden

GL-22 GL 40 Natuur en milieur educatie Welke andere activiteiten hebben op het gebied van natuur-en 
milieueducatieplaatsgevonden? 

Op het gebied van natuur- en milieuactiviteiten hebben geen activiteiten 
plaatsgevonden. In de nieuwe Barendrechtse organisatie is deze taak niet 
belegd. 

Lennart van der Linden



GL-23 GL 41 Verduurzamen bedrijventerreinen In 2023 heeft er geen grootschalig onderhoud plaatsgevonden op de 
bedrijventerreinen. Op welke manieren wilt u bedrijventerreinen 
verduurzamen?

Verduurzaming van bedrijventerreinen is niet uitsluitend het verduurzamen 
van de openbare ruimte, maar heeft te maken met de afzonderlijke 
bedrijven. Gestart is met een project op Vaanpark om in gezamenlijkheid met 
de bedrijven de mogelijkheden tot verduurzaming te onderzoeken. Daarnaast 
kunnen onze bedrijven gebruik maken van het zakelijk energieloket om 
mogelijkheden tot verduurzaming te onderzoeken.

De gebiedsvisie DFP 2040 is inmiddels uitgewerkt en er wordt daarnaast een 
visie voor bedrijventerrein Oost opgesteld. Er worden afspraken ingepland 
met de ondernemers om ze te enthousiasmeren voor een kosteloze 
verduurzaamheidsscan die wordt uitgevoerd door de energieke regio. Onze 
insteek sluit aan bij de werkwijze van de MRDH en dit najaar zullen we een 
projectvoorstel bij hen indienen voor een bijdrage. 

Lennart van der Linden

GL-24 GL 41 Circulair afvalstation Wanneer kunnen we een voorstel voor een nieuw circulair afvalstation 
verwachten?

De startnotitie en daarna het plan van aanpak wordt nu opgesteld en zal naar 
verwachting in de tweede helft van 2024 gereed zijn. Op basis van dit plan 
van aanpak wordt de verdere planvorming opgepakt. De verwachting is dat 
we medio 2025 het voorstel rond het plan inclusief budgetraming aan de raad 
zullen aanbieden.

Dirk Vermaat

GL-25 GL 42 Hernieuwbare energie Het aandeel hernieuwsbare energie in 2021 was 10%. Wat het aandeel in 
2023? (beleidsindicator)

Dit is het meest actuele cijfer van de site 'Waar staat je gemeente'. Het 
aandeel voor 2023 is via deze site niet bekend. Op basis van een eigen 
berekening (productie van zonnepanelen t.o.v. ingekochte energie (gas en 
elektra) zou het percentage voor 2023 uitkomen op 12%.

Lennart van der Linden

GL-26 GL 46 Toekomst visie oude Dorpskern Wanneer wordt het resultaat van het project opgeleverd? De verwachting is dat de definitieve resultaten van de participatie en 
planvorming medio 2025 opgeleverd kunnen worden.

Dirk Vermaat

GL-27 GL 46 Hart van Carnisselande Wanneer wordt het resultaat van het project opgeleverd? Vanuit het overkoepelende programma HvC is sinds 2017  (raad 4 april 2017) 
gewerkt aan diverse deelprojecten binnen het gebied. Afgelopen jaren is 
binnen Hart van Carnisselande de vergroening van het Middeldijkerplein in 
2021 afgerond. Het Plein (voorheen Bibliotheek AanZet) is ook in 2021 
geopend. Vanuit Het Plein vindt de samenwerking met diverse partners in het 
gebied plaats. Activiteiten voor de buurt worden hier georganiseerd waarbij 
ook de heringerichte buitenruimte kan worden ingezet. Zo zien we het gebied 
verder verlevendigen waarbij ook de functies vanuit de Elf Ranken en 
Waterpoort een rol spelen. In Waterpoort is de horecafunctie vernieuwd en 
heeft het pand meer openheid naar de straat. De eigenaar van het 
aangrenzende winkelcentrum Carnisse Veste heeft een actieve houding in 
zijn verantwoordelijkheid voor het aantrekkelijk en levendig houden van het 
winkelcentrum. Renovatie van het winkelcentrum vindt plaats en 
herschikking en toevoeging van functies. 

Het laatste project uit te voeren project, binnen dit programmaplan, is de 
Herinrichting van het Havenhoofd. Dit project zal naar verwachting begin 
2026 afgrond zijn.

Lennart van der Linden

GL-28 GL 87 Buig Loonkostensubsidie was niet voldoende begroot. Hebben we meer mensen 
aan het werk geholpen, of waren er andere redenen voor overschrijding?

In de systematiek van toekennen van budget voor deze regeling zit een 
vertraging. De hoogte van het bedrag dat we ontvangen van het Rijk is 
gebaseerd op het laatste jaar dat al volledig is vastgesteld. In de praktijk komt 
het er op neer dat je twee jaar na dato het bedrag krijgt dat gekoppeld is aan 
de huidige cijfers. De raad zal nader geïnformeerd worden over de 
financieringssystematiek van de BUIG in een bijgevoegde brief voor de 
commissievergadering op 10 juni 24 (aanvraag Vangnetuitkering).

Miranda de Hoop



GL-29 GL 90 Uitvoering duurzaamheidsmaatregelen In de 1e Tussenrapportage 2023 is een bedrag van € 250.000 beschikbaar 
gesteld voor de tijdelijke subsidieregeling energiecompensatie 
maatschappelijke organisaties. Hiervan is eind 2023 nog een bedrag van € 
152.804 over. Voorgesteld wordt om € 75.000 door te schuiven voor de te 
verwachten aanvragen in 2024 die tot 1 augustus 2024 ingediend kunnen 
worden. Wat is de reden dat deze subsidie maar beperkt gebruikt wordt?

De duur van de subsidie is beperkt zoals aangegeven. Ondanks het feit dat 
hier in de doelgroep op diverse plaatsen is gesproken is er (relatief) beperkt 
gebruik gemaakt van deze mogelijkheid. De reden hiervoor is onbekend.

Margo Stolk

PvdA-01 PvdA 6 Verbeteren digitale dienstverlening Klanttevredenheid: Er wordt een  nieuwe instrument voor het meten van 
klanttevredenheid geïmplementeerd. Wat zijn de verwachte kosten en 
voordelen van dit instrument?

De jaarlijkse kosten voor het nieuwe instrument bedragen € 13.000,00. Dit is 
een toename van € 6.500,00 ten opzichte van de kosten voor het voorheen 
gebruikte klanttevredenheidsonderzoek. De dekking hiervan komt uit de 
middelen die beschikbaar gesteld zijn voor het meerjarenprogramma. De 
voordelen van het nieuwe klanttevredenheidsonderzoek zijn:
- een geautomatiseerd uitnodigingsproces met een groter bereik;
- zelf op te stellen vragenlijsten zodat alleen de benodigde informatie wordt 
ingewonnen en inwoners niet worden overvraagd;
- een dashboard waarin de resultaten direct inzichtelijk zijn en gebruikt 
kunnen worden voor het verder verbeteren van de dienstverlening.

Margo Stolk

PvdA-02 PvdA 7 Verbeteren digitale dienstverlening Gemeente App: Hoe wordt deze getest op gebruiksvriendelijkheid en 
toegankelijkheid?

We ontwikkelen op dit moment een nieuwe Gemeente Barendrecht app. 
Deze vervangt de huidige app, die verouderd is en niet voldoet aan de 
richtlijnen voor digitale toegankelijkheid. De nieuwe app voldoet wel aan 
deze richtlijnen en sluit qua uitstraling en functionaliteit aan bij de website. 
Ook biedt de nieuwe app de mogelijkheid om de informatie in eigen beheer 
aan te passen en te actualiseren zonder tussenkomst van de leverancier. De 
resultaten van een gebruikersonderzoek (uitgevoerd door de gemeente zelf), 
moeten inzichtelijk maken welke aanpassingen eventueel nodig zijn om de 
gebruiksvriendelijkheid voor de inwoners verder te optimaliseren. Hiervoor 
benaderen wij ook Stichting Lezen en Schrijven.

Margo Stolk

PvdA-03 PvdA 7 Visie op wijkgericht werken Welke doelen zijn er tot nu toe  in de Buurtagenda Vrijenburg behaald? Het oorspronkelijke doel, het samen verbeteren en aanpakken van de eigen 
buurt en het beter aansluiten, met nieuwe en lopende projecten en beleid, 
op zaken die belangrijk zijn voor de bewoners Vrijenburg, is deels behaald. 
Het opstellen van de Buurtagenda is afgerond, de methodiek is gevolgd, er 
ligt een agenda met 4 aandachtsgebieden. Tijdens dit proces is er een match 
ontstaan met het nieuwe hondenbeleid. Een deelnemer van de Buurtagenda 
heeft daar de specifieke behoefte van de hondenbezitters in de wijk kunnen 
inbrengen. Het ‘samen’ verbeteren en oppakken komt vaak op dezelfde 
schouders terecht. Er is een kleine kerngroep over die zich wil inzetten om de 
agenda verder tot uitvoering te brengen. Omdat de deelnemers de 
Buurtagenda methodiek onnodig omslachtig vinden, hebben zij zelf een 
voorstel gemaakt om de Buurtagenda methodiek te verlaten en over te gaan 
op een meer pragmatische vorm zoals het wijkoverleg Middeldijkerplein. De 
vier aandachtsgebieden van de Buurtagenda zullen wel worden gehanteerd.

Miranda de Hoop



PvdA-04 PvdA 7 Vragen over de Implementatie van de 
Omgevingswet

1) Hoeveel extra personeel is er nodig voor de implementatie van de 
Omgevingswet? Wordt dit personeel intern geworven of via externe inhuur?
2) Wat zijn de geschatte extra kosten voor de implementatie van de 
Omgevingswet in termen van personeelskosten, trainingskosten, en 
eventuele externe consultancy?
3) Hoe worden deze extra kosten gefinancierd? Zijn er specifieke budgetten 
of fondsen beschikbaar gesteld voor deze implementatie?

In de begroting zijn eerder bedragen opgenomen voor de komst van nieuwe 
rollen/functies (2 fte) voor de omgevingswet. Deze worden nu zowel intern 
als extern ingevuld.
Zoals het er nu naar uitziet is het beschikbare Omgevingswetbudget (€ 
363.800) voldoende voor de werkzaamheden die we moeten uitvoeren op de 
korte termijn (2024 en 2025) .Voor de langere termijn zijn er meer middelen 
nodig. Eind 2025 hebben we meer zicht op wat er qua middelen nodig is voor 
de langere termijn. Dit hangt namelijk af van ons ambitieniveau, keuzes in zelf 
doen/uitbesteden en de beschikbare capaciteit op dat moment.
De belangrijkste producten waar we aan werken is het Omgevingsplan 
(deadline 2032) en de Omgevingsvisie (deadline 2027).
Het Rijk heeft voor 2024 en 2025 extra middelen toegezegd via de circulaires 
voor de gemeenten als bijdrage voor de implementatie van de 
Omgevingswet. Om de implementatie van de Omgevingswet goed te laten 
verlopen binnen onze gemeente willen wij graag de toegezegde 
Rijksbijdragen in 2024 en 2025 volledig in laten zetten voor de 
werkzaamheden op langere termijn voor de Omgevingswet. 

Lennart van der Linden

PvdA-05 PvdA 10 Veiligheid Aanpak van cybercrime: Zijn er plannen om dergelijke bijeenkomsten vaker te 
organiseren of uit te breiden naar andere doelgroepen, zoals jongeren of 
ondernemers?

De gemeente organiseert jaarlijks in samenwerking met maatschappelijke en 
veiligheidspartners (o.a. politie, VAR, CCV, Platform Veilig Ondernemen en 
Stichting Welzijn voor ouderen) bijeenkomsten voor diverse doelgroepen 
zoals ouderen en ondernemers om hen te informeren over veelvoorkomende 
cyberrisico’s met het doel om de zelfredzaamheid te vergroten en het 
slachtofferschap van cybercriminaliteit te verminderen.
Om jongeren meer bewust te maken van veilig internetgebruik wordt in 
samenwerking met scholen een start gemaakt met het project Hackshield 
waarbij kinderen leren om zichzelf te beschermen tegen cybercriminaliteit.

Ronald Schneider

PvdA-06 PvdA 11 Veiligheid Fietsendiefstal neemt explosief toe, met name e-bikes. Wat gaat het college 
doen om dit terug te dringen. Is het college voornemens om bewaakte 
fietsenstalligen te creeeren, met name in het centrum, bij het station en het 
nieuwe project de stationstuinen?

Bij het station is al een bewaakte fietsenstalling. De bouw van De 
Stationstuinen kan aanleiding zijn voor uitbreiding van de fietsenstalling van 
het station. In het centrum komt bij het Achterom een (tijdelijke) 
fietsenstalling waar twee bewakingscamera's geplaatst gaan worden. 
Daarnaast besteden we aandacht aan het op de juiste wijze op slot zetten van 
fietsen met de campagne 'ff vlot, 2e slot'. 

Ronald Schneider



PvdA-07 PvdA 11 Veiligheid Integraal Veiligheidsbeleid (€ 130.416 voordeel) Het budget 'Integraal 
Veiligheidsbeleid' is voor een groot deel niet benut. 

1) Externe Financiering:
Kunt u meer details geven over de derden die de kosten voor de 
criminaliteitsaanpak in Vrijenburg hebben betaald? Wat was de aard van deze 
samenwerking en welke afspraken zijn er gemaakt?

2) Gebruik van niet-uitgegeven budget:
Wat gebeurt er met het niet-uitgegeven budget voor de criminaliteitsaanpak 
in Vrijenburg? Wordt dit budget doorgeschoven naar 2024 of opnieuw 
toegewezen aan andere veiligheidsinitiatieven?

3) Effectiviteit van criminaliteitsaanpak:
Wat zijn de meetbare resultaten van de criminaliteitsaanpak in Vrijenburg, 
vooral gezien de financiering door derden? Hoe wordt het succes van deze 
aanpak geëvalueerd?

1) In overleg hebben de gemeente en het Natuur- en Recratieschap 
IJsselmonde (hierna: NRIJ) meerdere fysieke maatregelen genomen om de 
overlast tegen te gaan en dit heeft geresulteerd in een aantal structurele 
maatregelen: structureel cameratoezicht in de maanden april t/m oktober 
(bekostigd door gemeente Barendrecht), slagboom die de toegang naar de 
parkeerplaats op bepaalde tijden blokkeert welke in de loop van het 2e 
kwartaal 2024 in gebruik wordt genomen (bekostigd door het NRIJ) en 
hufterproof lichtmasten (bekostigd door het NRIJ). 

2) In het collegeprogramma stond een investering opgenomen van € 140.000 
voor de criminaliteitsaanpak in Vrijenburg. Dit budget is in 2023 verlaagd van 
€ 140.ooo naar € 70.000, vanwege de investering van het NRIJ. Het restant 
budget van € 70.000 is doorgeschoven naar 2024 voor de aanpak van 
criminaliteit in andere gebieden, zoals opgenomen in de jaarstukken 2023 op 
pagina 141. 

3) De aanpak is nog niet afgerond. De resultaten zijn tot nu toe positief. Na de 
plaatsing van de slagboom zijn er geen overlastgevende groepen  
aangetroffen. Er volgt nog een gezamenlijk overleg met alle 
samenwerkingspartners waarin de aanpak wordt geëvalueerd.

Ronald Schneider

PvdA-08 PvdA 13 Verkeer Snelfietsroute De dealine voor de subsidieaanvraag is gemist. Betekent dit dat 
we deze subsidie nu mislopen? Komt het project hierdoor in gevaar? Om welk 
bedrag aan subsidie gaat het? Zijn er nieuw subsidiemogelijkheden?

Het betreft de subsidie voor het fietspad tussen De Bongerd en het station. 
Voor dit project was 50% subsidie aangevraagd bij de MRDH. Deze subsidie 
wordt in 2024 opnieuw aangevraagd. De MRDH heeft al aangegeven dat dit 
geen probleem is, zolang er nu maar concreter zicht is op daadwerkelijke 
realisatie.

Dirk Vermaat

PvdA-09 PvdA 15 Verkeer De hellingbaan verwarming zorgt voor meer veiligheid dan incidenteel 
strooien. Wat zijn de werkelijke kosten van de reparatie? Bedraagt dat meer 
dan de begrote 50.000 €?  De levensduur van de Hellingbaanverwarning is 10 
jaar. Wat zijn de kosten van personeel, materiaal en overhead voor het 
dagelijks strooien in de winterperiode gedurende deze periode?

Ja, in 2022 was het offertebedrag voor reparatie € 298.744. Ten opzichte van 
het totale areaal zijn de kosten voor het meestrooien van de hellingbaan nihil. 

Dirk Vermaat

PvdA-10 PvdA Verkeer en vervoer 
1) Welke impact heeft het uitstel van het asfaltonderhoud op de 
verkeersveiligheid en rijomstandigheden in de betreffende gebieden? Zijn er 
tijdelijke maatregelen getroffen om de veiligheid te waarborgen tot het 
onderhoud kan worden uitgevoerd?

2) Welke maatregelen worden genomen om beter om te gaan met 
weersomstandigheden die onderhoudswerkzaamheden kunnen verstoren? 
Wordt er overwogen om onderhoudswerkzaamheden in andere seizoenen te 
plannen om het risico op uitstel te verminderen?

Degeneratievergoedingen
3) Hoe worden de extra ontvangen degeneratievergoedingen gebruikt? 
Worden deze middelen opnieuw geïnvesteerd in wegonderhoud of andere 
infrastructuurprojecten?

1) Het uitstel heeft nauwelijks effect op de verkeersveiligheid en 
rijomstandigheden. Er zijn een aantal gaten gerepareerd met koud asfalt en 
we hebben op enkele locaties tijdelijk waarschuwingsborden geplaatst.

2) De weersomstandigheden zijn onvoorspelbaar. Voor het plannen van 
onderhoud is de insteek om asfaltwerkzaamheden niet in de winterperiode 
(november t/m februari) uit te voeren. 

3) Deze inkomsten worden niet opnieuw geïnvesteerd in wegenonderhoud. 
Dit bedrag komt als voordeel in het jaarrekening resultaat. Dit is een keuze uit 
het verleden.

Dirk Vermaat

PvdA-11 PvdA Onderwijs Jeugdeducatiefonds: Hoe wordt het jeugdeducatiefonds afgestemd op de 
toekomstige behoeften van scholen en leerlingen? Zijn er plannen om het 
fonds te vergroten of aan te passen?

Op dit moment is het JEF toereikend, gezien de aanvragen die er zijn. Er zijn 
nog geen signalen ontvangen dat dit uitgebreid moet worden. Er zijn dus nog 
geen plannen voor uitbreiding.

Margo Stolk

PvdA-12 PvdA 24 Sport cultuur en recreatie Welke investering is er geraamd voor het trefpunt. Is er voldoende rekening 
gehouden met de snel stijgende bouwkosten? Wanneer zijn de resultaten van 
de aanbesteding bekend?

De investering van het Trefpunt is geraamd op € 6.519.700. De aanbesteding 
is afgerond en wordt binnen het beschikbaar gestelde budget uitgevoerd. Op 
korte termijn starten de werkzaamheden. 

Dirk Vermaat



PvdA-13 PvdA 25 Sport cultuur en recreatie Wat zijn de consequenties van de uitspraak van de Raad van State inzake 
natuurgoed Ziedewei? Hoort dit onderwerp eigenlijk niet tot het hoofdstuk 
ruimtelijke ordening?

Wij zijn ons nog aan het beraden hoe hiermee zal worden omgegaan. Een 
aantal scenario’s is mogelijk. Een concreet antwoord zal volgen. 

Lennart van der Linden

PvdA-14 PvdA 29 Afstand tot de arbeidsmarkt in 2023 is er veel contact geweest met ondernemers om mensen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt te plaatsen. Hoeveel mensen zijn er door het 
WerkgeversServicePunt geplaatst? En wat was het effect hiervan op 
uitkeringen?

In 2023 werden de plaatsingen via het WSP nog vanuit de BAR-constructie 
uitgevoerd en gemonitord. Het aantal WSP-plaatsingen 2023 vanuit alleen 
Barendrecht zijn hierdoor niet beschikbaar. In totaal zijn in 2023 vanuit de 
gemeente Barendrecht, Ridderkerk en Albrandswaard gezamenlijk 82 
kandidaten geplaatst via het WSP. Het effect hiervan op de uitkeringen voor 
de gemeente Barendrecht is helaas niet één op één terug te rekenen. 
Komend jaar zal hier meer zicht op zijn, gezien het feit dat we dan de cijfers 
voor alleen Barendrecht ter beschikking hebben.

Miranda de Hoop

PvdA-15 PvdA 29 arbeidsmarkt is HalloWerk ook bedoeld om inwoners te helpen die geen afstand tot de 
arbeidsmarkt hebben? Zo ja, hoe wordt dit onder de aandacht van inwoners 
gebracht?

HalloWerk is een online matchingsplatform dat wordt aangeboden vanuit het 
WSP Rijnmond. HalloWerk is bedoeld om gemeenten te ondersteunen om 
werkzoekenden met een bijstandsuitkering sneller aan een werkgever te 
helpen. Daarnaast biedt HalloWerk werkgevers de gelegenheid om sneller 
een werknemer te vinden. De gemeente Barendrecht heeft HalloWerk 
ingekocht om bewoners met een bijstandsuitkering en relatief korte afstand 
tot de arbeidsmarkt zo snel mogelijk te kunnen helpen aan werk. Onze 
gemeente betaalt hiervoor een bijdrage per aangemaakt profiel op 
HalloWerk. HalloWerk is vooralsnog niet gericht op inwoners die al een baan 
hebben of die geen bijstandsuitkering ontvangen. Om die reden wordt 
HalloWerk tot nu toe niet onder de aandacht gebracht bij deze groep 
inwoners.

Miranda de Hoop

PvdA-16 PvdA 30 wijkteam Hoe vaak komt het voor dat het wijkteam de doorbraakmethode hanteert? Door een meer integrale aanpak kunnen de meeste vraagstukken in de 
gebruikelijke samenwerking worden opgelost waardoor het wijkteam 
minimaal gebruik maakt van de doorbraakmethode. In 2023 zijn er enkele 
zaken geweest waar de kans op ernstige escalatie groot was. Hierbij heeft 
succesvol gebruik van de doorbraakmethode tot maatwerk geleid en kon 
escalatie worden voorkomen. Deze vraagstukken gingen voornamelijk om 
huisvestingsproblemen. 

Miranda de Hoop

PvdA-17 PvdA 31 Jongerenraad In 2024 gaat gekeken worden naar hoe de jongerenraad vlot getrokken kan 
worden binnen hun rol voor de gemeente. Echter, de jongerenraad bestaat 
niet meer. Hoe gaat het college nu inzetten op jongerenparticipatie? Of komt 
er een nieuwe poging tot het vormen van een nieuwe jongerenraad?

Eerder is hier tijdens het vragenkwartier op 26 maart al een korte toelichting 
op gegeven. Het initiatief om een jongerenraad te vormen is vanuit een groep 
jongeren zelf ontstaan. De jongeren wilden hiervoor zelf een stichting 
opzetten en dat is niet van de grond gekomen. Ook is gebleken dat het 
moeilijk is hiervoor voldoende jongeren te werven en te behouden. Het 
college zet momenteel dus vooral in op andere vormen van jeugdparticipatie, 
met name op projectbasis. Een voorbeeld hiervan is jeugd mee laten denken 
over het project Bewust Barendrecht of buurtkinderen te betrekken bij de 
inrichting van een speeltuin. Ook hebben we de kinderburgemeester die zich 
actief inzet en daarmee een rol vervult hierin.

Miranda de Hoop

PvdA-18 PvdA 32 akkoord tegen eenzaamheid Hoeveel bezoekers maken er gebruik van het akkoord met activiteiten 
component?

In 2023 hebben ruim 700 bezoekers gebruik gemaakt van de activiteiten van 
het akkoord tegen eenzaamheid.

Miranda de Hoop

PvdA-19 PvdA 38 Volksgezondheid en milieu Milieubeheer Barendrecht lijdt onnodig onder de geluidbelasting en de 
slechte luchtkwaliteit. Diverse hotspots zijn gesignaleerd die vragen om een 
spoedige oplossing omdat de gezondheid van onze inwoners hiermee wordt 
bedreigd.  Welke maatregelen overweegt het college om deze hotspots aan 
te pakken en welke kosten zijn daarmee gemoeid?

Momenteel zijn we bezig met het opstellen van het Programma Geluid en 
Lucht. Hiervoor zijn hotspotkaarten opgesteld, deze zijn op 23 mei 2023 aan u 
gepresenteerd. Op basis van deze kaarten zijn er mogelijke maatregelen 
onderzocht en de kosten hiervan ingeschat. Deze zijn tijdens de 
commissiebijeenkomst van 23 januari 2024 met u gedeeld. De planning is om 
het concept Programma, na vaststelling door het college, in oktober 2024 
met u te delen.

Lennart van der Linden

PvdA-20 PvdA 39 AED-netwerk Worden de verzoeken, die in 2023 zijn blijven liggen, voor de 
reanimatiecursus in 2024 alsnog ingewilligd?

Alle verzoeken die we hebben ontvangen zijn inmiddels uitgevoerd. Miranda de Hoop



PvdA-21 PvdA 39 Laadpalen elektrische auto's Worden laadpalen die niet of bijna niet worden gebruikt herplaatst of 
weggehaald zodat er meer vrije parkeerplekken zijn?

Laadpalen die niet of nauwelijks worden gebruikt, worden niet weggehaald. 
Het aandeel elektrische voertuigen binnen de gemeente groeit snel, waarbij 
ook komt dat vanaf 2035 alle nieuwe auto's elektrisch zijn. Om te borgen dat 
de gemeente een dekkend netwerk aan laadinfrastructuur heeft worden deze 
laadpalen niet verwijderd. 

Dirk Vermaat

PvdA-22 PvdA 41 Afvalscheiding waarom is ervoor gekozen om plasticafval niet meer te scheiden? Is het 
mogelijk om alsnog plastic containers te plaatsen bij bijvoorbeeld 
glasbakken?

De gemeente Barendrecht heeft in 2019 gekozen voor nascheiding van Plastic-
, Metaalverpakkingen en Drankenkartons (PMD). Dat betekent dat het PMD 
samen met het restafval wordt ingezameld en er naderhand machinaal uit 
wordt gehaald. Deze manier van inzamelen wordt door bewoners doorgaans 
als makkelijk ervaren en het scheelt verzamelcontainers aan huis (of in de 
buitenruimte). Plannen om containers te plaatsen zijn er vooralsnog daarom 
niet. Momenteel loopt het participatietraject voor de herziening van het 
Afvalbeleid. Daarbij wordt ook de inzameling van PMD met bewoners 
besproken. Wellicht levert dit traject nieuwe inzichten op die in het herziene 
Afvalbeleid kunnen worden opgenomen.

Dirk Vermaat

PvdA-23 PvdA 20 klimaatverbetering op scholen Gezondheid van de kinderen op school is belangrijk, zonder voldoende 
zuurstof kunnen zij niet goed leren. Kan de gemeente in de scholen die in 
gemeente gebouwen zitten de kosten dragen voor vebetering van het 
klimaat?

Dit onderwerp is besproken in het integraal huisvestingsplan. Reeds in de 
vorige collegeperiode is duidelijk geworden dat dit enorme kosten met zich 
mee zal brengen. Zowel de gemeente als het onderwijs zelf heeft hiervoor 
onvoldoende middelen.

Margo Stolk

PvdA-24 PvdA 20 OAB De fractie ontvangt signalen dat 4 jarige met een 2 jarige achterstand 
binnenkomen op school. Wat gaat de gemeente doen om dit te verbeteren?

Deze signalen zijn tot op heden niet bekend bij ons. Voor deze doelgroep 
hebben wij meerdere initiatieven:
- We investeren met het onderwijsachterstandenbeleid in de doorgaande lijn 
van kinderopvang naar onderwijs.
- In augustus 2023 de pilot Het Kansrijk gestart bij ve-aanbieder (Vroegtijdige 
Educatie) Eiland Marlyne. Hierbij krijgen kinderen in de leeftijd tussen 3 jaar 
en 5 jaar en 7 maanden, met extra ondersteuningsbehoeften die nog niet toe 
zijn aan onderwijs, een extra begeleid ve-aanbod in kleine groepen.
- Wij bieden VVE-plaatsen waarbij het CJG een initierende rol heeft, ouders 
zijn uiteraard vrij hier aan deel te nemen. Een VVE-plek is er om extra 
ondersteuning te bieden op het gebied van taal en sociaal emotionele 
ontwikkeling.
- Samen met het samenwerkingsverband RiBA en Centrum voor Jeugd en 
Gezin geven we vorm aan het onderwijsachterstandenbeleid en de financiële 
invulling van de gelden.

Margo Stolk

PvdA-25 PvdA 22 Onderwijs Wat voor soort school wordt er gemist in Barendrecht? Er zijn verschillende soorten scholen, namelijk primair en voortgezet 
onderwijs en ook mbo. Het belangrijkste is dat er een dekkend aanbod is op 
het gebied van passend onderwijs. Hiervoor zijn de scholen onderdeel van 
een samenwerkingsverband. Op dit moment is er binnen dit 
samenwerkingsverband geen school met aanbod voor ondersteuningsvragen 
voor zeer moeilijk lerende kinderen, SO3. Dit is echter een vraagstuk voor het 
samenwerkingsverband waarbij zij eerst een inschatting maken of er 
noodzaak is voor dit type onderwijs binnen de regio.

Margo Stolk

PvdA-26 PvdA 20 Schoolcontactpersonen Wat zijn de verwachte kosten van een mogelijke structurele uitbreiding van 
schoolcontactpersonen in het voortgezet onderwijs? Hoe wordt de 
benodigde financiering hiervoor gewaarborgd?

In afwachting van een evaluatie zal duidelijk worden of de wens is om de 
inzet structureel te organiseren en welke financiële middelen hiervoor nodig 
zijn. Te zijner tijd zal de raad hierover geïnformeerd worden en eventueel 
gevraagd worden financiële middelen beschikbaar te stellen.

Miranda de Hoop



PvdA-27 PvdA 50 kwijtschelden gemeentelijke belastingen Kunnen wij uit de verhoging van het kwijtschelden van gemeentelijke 
belastingen afleiden dat de armoede groter wordt in Barendrecht?

De verhoging van het aantal kwijtscheldingen van gemeentelijke belastingen 
in Barendrecht betekent niet automatisch dat de armoede groter wordt. De 
normbedragen voor kwijtschelding worden elk jaar aangepast en zijn 
afhankelijk van verschillende huishoudenstypen. Wanneer het inkomen van 
een aanvrager boven deze norm ligt, wordt het verzoek om kwijtschelding 
afgewezen.
Een stijging in het aantal verzoeken kan duiden op een grotere bekendheid 
van de regeling of stijging in het aantal mensen dat in aanmerking wil komen. 
Dat er meer aanvragen zijn afgewezen, kan ook betekenen dat er strengere 
criteria zijn gehanteerd of dat meer mensen net boven de inkomensnorm 
zitten. Kortom, de cijfers geven een stijging aan in het aantal verzoeken en 
toekenningen, maar dit hoeft niet direct te wijzen op een toename van 
armoede.

Miranda de Hoop

PvdA-28 PvdA 52 Woonlasten De woonlasten voor meerpersoonshuishoudens liggen boven het landelijk 
gemiddelde. wat zijn de financiele consequenties indien dit wordt 
gelijkgetrokken met het landelijk gemiddelde.? Tevens blijkt dat de 
eenpersoonshuishoudens onder het landelijk gemiddelde liggen , is het 
mogelijk om de meerpersoonshuishoudens te verlagen door deze kosten te 
verhogen? Er komen statistisch gezien steeds meer eenpersoonshuishoudens 
in de toekomst.

We komen met voorstellen voor woonlasten in de Voorjaarsnota 2025. Daar 
willen we deze discussie graag met u voeren.

Lennart van der Linden

PvdA-29 
(1)

PvdA 44 Volkshuisvesting Barendrecht blijft met 22% ver achter in de doelstelling voor sociale 
woningbouw. Het enige project dat hier iets aan toevoegt is De 
Stationstuinen maar dat is zelfs niet voldoende om dit percentage naar de 
afgesproken 30% te brengen. Hoe gaat het college zorgen dat het 
percrentage sociale woningbouw op het gewenste peil komt en hoeveel tijd is 
daarvoor nodig?

Bureau ABF heeft op verzoek van de regio Rotterdam in 2020 berekend 
hoeveel woningen Barendrecht in de diverse prijscategorieën moet bouwen 
om in de totale woningvoorraad op 30% sociaal uit te komen. De reden om 
naar 30% toe te groeien, volgt uit de wens van met name Rotterdam, 
Schiedam en Vlaardingen om in die gemeenten veel sociale woningen te 
slopen en deze in de omliggende gemeenten terug te bouwen. Dit is het 
Meer Evenwichtscenario (regionale woningbehoefte). De uitkomst van het 
Meer Evenwichtscenario is heel anders dan van het Referentiescenario 
waarbij enkel rekening wordt gehouden met de lokale woningbehoefte. Het 
Meer Evenwichtscenario gaf aan dat Barendrecht in de periode 2021-2031 
2.400 woningen moet bouwen waarvan 2.200 (92%) sociaal en 200 (8%) 
middelduur en/of duur. Het realiseren van 92% sociaal is echter een 
onmogelijke opgave.

Dirk Vermaat

PvdA-29 
(2)

PvdA 44 Volkshuisvesting Barendrecht blijft met 22% ver achter in de doelstelling voor sociale 
woningbouw. Het enige project dat hier iets aan toevoegt is De 
Stationstuinen maar dat is zelfs niet voldoende om dit percentage naar de 
afgesproken 30% te brengen. Hoe gaat het college zorgen dat het 
percrentage sociale woningbouw op het gewenste peil komt en hoeveel tijd is 
daarvoor nodig?

(VERVOLG ANTWOORD)
In de regionale afspraken is dan ook opgenomen dat gemeenten niet aan het 
onmogelijke worden gehouden. Ter vergelijking: als de regio voor uitvoering 
van het Referentiescenario (lokale woningbehoefte) zou hebben gekozen, zou 
Barendrecht slechts 1.800 woningen moeten toevoegen waarvan slechts 300 
sociaal en maar liefst 1.500 middelduur en/of duur. Als het Meer 
Evenwichtscenario al (financieel) uitvoerbaar zou zijn, zou het uitvoeren 
daarvan betekenen dat er voor de lokale bevolking 2.200-300 = 1.900 teveel 
sociaal wordt gebouwd maar wat erger is, is dat er dan ook 1.500-200 = 1.300 
middelduur en/of duur te weinig zou worden gebouwd. Barendrecht heeft 
daarom aangeboden om in genoemde periode 3.600 woningen toe te voegen 
waarvan 1.080 sociaal (30%), 1.080 middelduur (30%) en 1.440 duur (40%; 
boven NHG-grens). Dit bod is door de regio en de provincie geaccepteerd. 
Met deze aantallen wordt in absolute zin een grote bijdrage geleverd aan de 
sociale opgave van het Meer Evenwichtscenario en wordt voldaan aan de 
Barendrechtse vraag naar middelduur en/of duur. Het bereiken van 30% 
sociaal in de totale voorraad is vooralsnog een onmogelijke opgave.

Dirk Vermaat



PvdA-30 PvdA 55 Weerstandsvermogen. Welke financiele risico's zijn er als er meer taken van de rijksoverheid naar de 
gemeente overgezet worden, zoals in het hoofdlijnen akoord staat?

Op dit moment is dat nog niet exact aan te geven. In zijn algemeenheid geldt 
het risico dat gemeenten hiervoor mogelijk niet genoeg gecompenseerd 
worden of dat er onvoldoende capaciteit is om het uit te voeren.

Lennart van der Linden

VVD-01 VVD 46 Oude Dorpskern Hoe ziet het bedoelde en uitgebreide participatietraject eruit en wat 
rechtvaardigt de hoge kosten daarvan?

Er wordt een plan van aanpak gemaakt waarop het participatietrajaect wordt 
gebasseerd. Hierbij wordt met name inzet gepleegd door externe partijen om 
alle verschillende stakeholders goed te betrekken in dit traject. 

Dirk Vermaat

VVD-02 VVD 46 Oude Dorpskern Budgetten voor klimaatadaptieve inrichting en energietransitie zijn aan de AR 
toegevoegd. Wat resteert is een budget van een uitgebreid 
participatietraject. Nu er geen budget er meer voor is, wanneer gebeuren 
deze ingrepen dan wel? 

Op basis van de uitgebreide participatie en uiteindelijke planvorming wordt 
een concreet plan inclusief bekostiging aan uw raad voorgelegd.

Lennart van der Linden

VVD-03 VVD 46 Oude Dorpskern De Watertoren, de Oude School en het pand in gebruik bij St. De Toekomst 
zijn in 2022/2023 uitgebreid onderzocht voor energiebeperkende 
maatregelen. In 2023 zijn enkele varianten uitgewerkt. Betekent dit nu dat 
deze maatregelen niet gaan plaatsvinden? 

De diverse mogelijkheden worden meegenomen in de integrale aanpak van 
de Oude Dorpskern en zullen op termijn ook kunnen worden uitgevoerd. 
Voor deze uitvoering wordt een afzonderlijk voorstel aan de raad voorgelegd, 
naar verwachting in het eerste kwartaal 2025.

Dirk Vermaat

VVD-04 VVD 10 Lokauto's en - fietsen Vermeld is dat er is geïnvesteerd in lokauto's en -fietsen. Voor zover mij 
bekend is dat uitsluitend een taak en bevoegdheid van de politie. Mede 
vanwege de dunne juridische lijn met uitlokking.

Hiermee wordt bedoeld dat de politie lokauto’s en -fietsen inzet. Dit is 
inderdaad geen taak en bevoegdheid van de gemeente.

Ronald Schneider

VVD-05 VVD 10 BOA's In 2023 zouden er meer BOA's op straat zijn geweest. Wat waren de 
aantallen per kwartaal gedurende het jaar?

De koptekst geeft geen goede weergave van de gedane acties en schept een 
onjuiste verwachting. Er is immers geen extra formatie bijgekomen t.o.v. 
eerdere jaren. 

Lennart van der Linden

VVD-06 VVD 10 RTGB Vermeld is dat alle (?) BOA's zijn afgetoetst op RTGB. Dat is landelijk 
voorgeschreven (examen) voor alle BOA's met geweldbevoegdheid. Waarom 
hier vermeldt?

De RTGB-training, inclusief vrijheidsbeperkende en/of geweldsmiddelen, is 
een keuze van een werkgever en geen landelijke veplichting. In lijn met het 
meerjarenprogramma heeft Barendrecht de keuze gemaakt om de boa's 
hierop af te lessen. In het kader van de beschrijving van de 
professionalisering van onze boa's is dit benoemd. 

Lennart van der Linden

VVD-07 VVD 10 Buurtpreventie Waarom is er niets vermeld omtrent de St. Buurtpreventie dat in 2023 nog 
bestond en per 1/1/2024 is opgeheven?

De begroting 2023 was beleidsarm en hierin is buurtpreventie niet genoemd. 
Buurtpreventie is wel onderdeel van de ambities in het 
meerjarenprogramma, die tegelijkertijd met de begroting 2023 door uw raad 
is vastgesteld. In de tussenevaluatie van het meerjarenprogramma wordt hier 
dan ook aan gerefereerd.

Lennart van der Linden

VVD-08 VVD 10 Veiligheid Op het gebied van fysieke veiligheid en criminaliteit scoort Barendrecht 
volgens de gepresenteerde cijfers relatief goed. Omdat de aangiftebereidheid 
nog steeds afneemt, is het waarheidsgehalte van dergelijke cijfers nog maar 
betrekkelijk. Waarom niet die nuancering? 

De cijfers hebben betrekking op de beleidsindicatoren die opgenomen zijn in 
de begroting (BBV). Deze cijfers geven een weergave van het veiligheidsbeeld 
in Barendrecht ten opzichte van het landelijke beeld. Zowel het lokale als het 
landelijk beeld zijn gebaseerd op aangiftecijfers. 

Ronald Schneider

VVD-09 VVD 10 Veiligheid Alle geregistreerde misdaadcijfers duiden op overgang van fysieke 
criminaliteit naar digitale criminaliteit. Dat rechtvaardgt toch juist vanuit de 
gemeente een intensievere preventieve voorlichting met partners zoals 
banken, bijv. per wijk en per doelgroep.?

De gemeente organiseert jaarlijks in samenwerking met maatschappelijke en 
veiligheidspartners (o.a. politie, VAR, CCV, Platform Veilig Ondernemen en 
Stichting Welzijn voor ouderen) bijeenkomsten voor diverse doelgroepen 
zoals ouderen en ondernemers om hen te informeren over veelvoorkomende 
cyberrisico’s met het doel om de zelfredzaamheid te vergroten en het 
slachtofferschap van cybercriminaliteit te verminderen. Tijdens de 
bijeenkomsten wordt over diverse vormen van cybercrime geïnformeerd 
zoals; phishing, ransomeware, identiteitsfraude etc. Daarnaast is aandacht 
voor handelingsperspectieven en wordt doorverwezen naar relevante 
partners/instanties indien door aanwezigen meer informatie is gewenst. 
Om jongeren meer bewust te maken van veilig internetgebruik wordt in 
samenwerking met scholen een start gemaakt met het project Hackshield 
waarbij kinderen leren om zichzelf te beschermen tegen cybercriminaliteit. 
Zie hiervoor ook de paragraaf over cybercrime in het IVB dat op 11 juni in uw 
raadscommissie wordt besproken.

Ronald Schneider



VVD-10 VVD 10 Veiligheid Waardoor is het overschot ad € 688.941 ontstaan? Personele tekorten? 
Ontvlechting?

Het overschot is ontstaan door een vermindering van de uitgave op 
loonkosten, minder geplaatste camera’s, de VRR die 2023 met een positief 
saldo heeft afgesloten en het niet gebruikte budget voor de tijdelijke inzet 
van twee leefbaarheids-boa’s volgend uit de motie ‘verkeer- en sociale 
veiligheid’.

Ronald Schneider

VVD-11 VVD 13 Noldijk Wanneer wordt de daadwerkelijke overdracht verwacht en op welke wijze 
wordt het bedrag berekend dat Barendrecht als "bruidsschat" voor 
toekomstig onderhoud moet ontvangen?

Deze vragen kunnen we nu niet beantwoorden. De Verenigde Vergadering 
van het waterschap heeft 24 april jl. besloten de 2e fase Transitie Wegen te 
starten. Planning van het waterschap is om Q2 2024 een 
intentieovereenkomst aan te bieden. Na het collegebesluit ‘tekenen 
intentieovereenkomst’, sturen we een raadsinformatiebrief over het vervolg 
en de voortgang. Ons streven is en blijft om Barendrecht vooraan op de 
“wegentransitie-lijst” van het waterschap te krijgen. 

Dirk Vermaat

VVD-12 VVD 14 Stationsdek Wat verklaart dat sinds de zomer 2023 de parkeerdruk op het stationsdek en 
in de directe omgeving “ontzettend” is toegenomen?

Door corona was het gebruik van het openbaar vervoer de afgelopen jaren 
lager dan pre-corona. Ook de druk op het regionale wegennet was nog lager. 
In 2023 zien we een toename van de verkeersdruk op het wegennet en een 
toename van het gebruik van het openbaar vervoer. Daarmee neemt ook de 
filedruk toe en kiezen meer mensen voor een overstap op de trein bij station 
Barendrecht. September is altijd een maand waar sprake is van een toename 
van de verkeersdruk. Dit jaar lijkt een omslagpunt te zijn geweest waardoor 
meer mensen de P+R zijn gaan gebruiken. 

Dirk Vermaat

VVD-13 VVD 22 Leerl.vervoer Welke problemen/klachten zijn er geconstateerd? Veruit de meeste klachten gaan over het niet tijdig ophalen van de leerlingen 
en de communicatie hierover vanuit de vervoerder. Inmiddels is er meer 
informatie verzameld en veelvuldig contact geweest met de 
vervoerspartners. Zie ook het antwoord op vraag EVB-13.

Miranda de Hoop

VVD-14 VVD 14 Gaatskensplas Hoe verhoudt het verbeteren van de waterkwalitteit met de meerjarige 
aanbesteding aan GKB?

Het verbeteren van de waterkwaliteit is een rode draad door alles wat wij 
met het waterschap uitvoeren. De benodigde onderhoudswerkzaamheden 
waarvoor wij verantwoordelijk zijn maken onderdeel uit van de meerjarige 
overeenkomst met de aannemer. Waarnodig worden, in overleg met WSHD, 
aanpassingen gedaan in het beheer- en onderhoudsplan om de 
waterkwaliteit te verbeteren.

Dirk Vermaat

VVD-15 VVD 25 Natuurgebied Ziedewij Wat is de stand van zaken m.b.t. ontwikkeling natuurgebied Ziedewij, na de 
negatieve uitspraak van de RvSt op het bestemmingsplan? En hoe nu verder?

Wij zijn ons nog aan het beraden hoe hiermee zal worden omgegaan. Een 
aantal scenario’s is mogelijk. Een concreet antwoord zal volgen. 

Lennart van der Linden

VVD-16 VVD 29/30 Arbeid Wat zijn de resultaten (cijfers) van “Ondernemers helpen bij het in 
dienstnemen van mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt” -en- “Passen 
traject gericht op werk”. 

Ondernemers worden geholpen bij het in dienst nemen van mensen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt via de instrumenten loonkostensubsidie en 
jobcoaching. In maart 2024 waren 68 kandidaten aan het werk met behulp 
van loonkostensubsidie. 46 kandidaten ontvingen (daarbij) 
jobcoaching/begeleiding op de werkplek. In maart 2024 ontvingen in totaal 
157 kandidaten met een grote afstand tot de arbeidsmarkt een voorziening 
op het vlak van coaching naar werk of participatie. 

Miranda de Hoop

VVD-17 VVD 39 saneringsprogramma's Kan worden toegelicht wat de saneringsprogramma’s Gebroken Meeldijk en 
1e Barendrechtseweg inhouden en op welke wijze inwoners hierbij betrokken 
en geïnformeerd zijn?

Het saneringsprogramma gaat over geluid van wegverkeer. Op de 
saneringslijst staan woningen die op 1 maart 1986 een geluidbelasting 
vanwege wegverkeerslawaai ondervonden van 60 dB(A) tot en met 64 dB(A) 
en waar gevelmaatregelen door de gemeente destijds als enige oplossing 
werd gezien. De B-lijst in de gemeente is grotendeels afgerond. De woningen 
aan de Gebroken Meeldijk en de 1e Barendrechtseweg zijn gesaneerd. Bij de 
meeste woningen zijn gevelmaatregelen getroffen om het geluid binnen in de 
woningen te verlagen. Voor zowel onderzoek als het uitvoeren van de 
maatregelen is er intensief contact geweest met de inwoners. Deze 
werkzaamheden zijn betaald vanuit een subsidie van het ministerie van I&W. 

Lennart van der Linden



VVD-18 VVD 39 Bodemsanering Bodemsanering is niet meer urgent. Wel gelden er gebruiksbeperkingen voor 
de bewoners? Waar, alleen Doormanplein en Driehoek? Of ook elders, zoals 
Lagewei, Vrouwenpolder en Stationstuinen? Waaruit bestaan die 
beperkingen?

De gebruiksbeperkingen zijn alleen voor een aantal woningen aan het 
Doormanplein, de Singel en de Dorpstraat (samen: Driehoek Barendrecht), 
niet elders. De beperkingen bestaan uit: geen gewasconsumptie in directe 
grond, gronddekken met verharding of grind met scheidingsdoek. Daarmee 
worden de contactmogelijkheden met de verontreinigde grond  vermeden. 
De bewoners zijn in september 2023 hierover door de DCMR namens de 
provincie Zuid-Holland geïnformeerd.

Lennart van der Linden

VVD-19 VVD 40 Restafval de hoeveelheid restafval van huishoudens stabiliseert en stijgt zelfs. Waar 
blijft het logisch afvalbeleid? Tot op heden niet anders dan voortzetting en 
verfijning van beleid van vorig College m.u.v. betaalde klepbewegingen.

In 2023 is de hoeveelheid aangeboden fijn restafval inderdaad licht gestegen. 
Het verder optimaliseren van nascheidingstechnieken zorgt er echter voor 
dat de hoeveelheid restafval ná nascheiding lager uitvalt dan de voorgaande 
jaren. Hierdoor blijven meer grondstoffen bewaard en hoeven we minder 
restafval te verbranden. Ook de aanscherping van de regels op het 
afvalaanbiedstation aan de Londen, draagt bij aan een beter resultaat.

Dirk Vermaat

VVD-20 VVD 42 Hernieuwbare energie De hoeveelheid hernieuwbare elektriciteit zou gestegen zijn van 7,5% naar 
10,1%. Dit betreft toch puur het initiatief van inwoners en andere derden?

Deze stijging wordt inderdaad veroorzaakt door de gewaardeerde initiatieven 
vanuiit onze samenleving.

Lennart van der Linden

VVD-21 VVD 45 Sterkte VTH Wat veroorzaakte, naast de ontvlechting van de BAR-organisatie waardoor 
het personeelsverloop al extra hoog was, het extra hoge personeelsverloop 
VTH? Welke taken zijn in 2023 hierdoor niet uitgevoerd? Wat betekent dat er 
is ingezet op inhoudelijke prioriteitstellingen en incidentele inzet voor de 
wettelijk opgedragen taken?

Langdurige ziekte, pensionering en vertrek van jonge medewerkers naar 
detacheringsbureaus zorgden ervoor dat het verloop bij met name de 
vergunningcoördinatoren en de handhavingsjuristen bovengemiddeld hoog 
was. Deels is dit opgelost door inhuur (incidentele inzet), deels door 
prioriteitstelling in de taken. Op het gebied van behandelen van aanvragen is 
ervoor gekozen om op piekmomenten te stoppen met het behandelen van 
nieuwe conceptaanvragen en andere klantvragen zonder wettelijke termijn. 
Formele aanvragen en meldingen zijn wel binnen de termijnen uitgevoerd, 
net als noodzakelijke werkzaamheden in het kader van de Omgevingswet. Bij 
handhaving hebben handhavingsmeldingen met een hoge prioriteit voorrang 
gekregen op zaken met een lagere prioriteit. Deze zaken zijn langer ''op de 
plank'' blijven liggen. Inmiddels is de formatie voor beide taken in de 
gemeente Barendrecht op orde en is de opgelopen achterstand uit 2023 
weggewerkt. Zie voor meer informatie het Jaarverslag VTH 2023 waarover u 
een informatiebrief hebt ontvangen.

Lennart van der Linden

VVD-22 VVD 46 Ontwikkeling centrum “Ook in 2023 zijn we op een faciliterende wijze in gesprek geweest met 
initiatiefnemers binnen het centrum om te verkennen hoe hun mogelijke 
initiatieven het centrum kunnen versterken tot een levendig centrum met 
wonen, winkels, voorzieningen, groene verblijfsruimte en (fiets-
)parkeervoorzieningen.” Met wie is gesproken c.q. wie zijn der 
initiatiefnemers? Wat is uit de gesprekken gekomen?

Vanuit de AVG is het niet mogelijk om namen te noemen van de 
initiatiefnemers.  Er hebben met een aantal partijen gesprekken plaats 
gevonden over mogelijke ontwikkelingen in het centrum. Dit was veel al 
oriënterend. Eén mogelijke ontwikkeling heeft geleid tot een principeverzoek 
waar we over in gesprek zijn met initiatiefnemers. Dit betreft een plan waar 
meerdere eigenaren bij betrokken zijn. Eigenaren en vertegenwoordigers van 
eigenaren hebben afspraken gemaakt met een regionale ontwikkelaar. Deze 
plannen worden nu verder uitgewerkt door de ontwikkelaar en naar 
verwachting voor de zomer aan de gemeente voorgelegd. 

Dirk Vermaat

VVD-23 VVD 56 risicoscores Hoe worden de afzonderlijke risicoklassen bepaald? De kansklassen zijn bepaald op basis van de risico analyse software van Naris. 
Het is de standaard om de actuele invloed van een risico te bepalen.

Lennart van der Linden

VVD-24 VVD 57 Financiële lasten De woonlasten zijn structureel boven het landelijk gemiddelde. Tegelijkertijd 
is de structurele exploitatieruimte begroting beneden de maat, terwijl de 
inwoners aanmerkelijk meer lokale lasten betalen dan gemiddeld landelijk. 
Het gaat dus ondanks alle mooie woorden in financieel opzicht niet zo goed 
met Barendrecht, terwijl de ‘zware” jaren nog moeten komen. Hoe bereiden 
we ons voor op de komende financiële winter?

Deze discussie voeren wij graag met u bij de Voorjaarsnota 2025. Lennart van der Linden



VVD-25 VVD 60 Het weerstandsvermogen laat een dalende trend zien die zich in 2023 heeft 
voortgezet. De AR kan hierdoor onder de ratio 1 komen. Dit betekent dat de 
AR onvoldoende zal zijn om de 90% risico’s af te dekken. Er moert inderdaad 
anders geprioriteerd worden dan het 10-puntenplan en de uitwerking 
daarvan. Inwoners gaan de prijs betalen, want stijging van de lokale 
belastingen is daarnaast dan nog de enige mogelijkheid om het tekort op te 
lossen. Dit is geen fijn bericht voor de nabije toekomst.

Dit lijkt ons een bespreekpunt voor de Voorjaarsnota 2025. Lennart van der Linden

VVD-26 VVD 60 Prioitering Het weerstandsvermogen laat een dalende trend zien die zich in 2023 heeft 
voortgezet. De AR kan hierdoor onder de ratio 1 komen. Dit betekent dat de 
AR onvoldoende zal zijn om de 90% risico’s af te dekken. Er moet inderdaad 
anders geprioriteerd worden dan het 10-puntenplan en de uitwerking 
daarvan. Inwoners gaan de prijs betalen, want stijging van de lokale 
belastingen is daarnaast dan nog de enige mogelijkheid om het tekort op te 
lossen. Dit is geen fijn bericht voor de nabije toekomst. Is het College bereid 
ingrijpend prioriteiten bij te stellen?

Dit is dezelfde vraag als vraag 25. Dit lijkt ons een bespreekpunt voor de 
Voorjaarsnota 2025.

Lennart van der Linden

VVD-27 VVD 70 EMU-saldo Wat betekent dat het EMU-saldo  -/- € 10.859.829 is voor de liquiditeits- en 
financiële positie van de gemeente (eigenvermogen en schulden)?

Dit geeft aan dat er op transactiebasis in 2023 meer uitgegeven is dan dat er 
ontvangen is. Dit is een indicator voor een afnemend eigen en een 
toenemend vreemd vermogen.

Lennart van der Linden

VVD-28 VVD 72 SUWINET Welke acties worden ondernomen om het Baseline onderdeel “SUWINET” 
naar het niveau voldoende te krijgen? Wat zijn de tekortkomingen? En hoe 
werken deze door richting SVB en UWV?

Vanuit de Bedrijfsvoeringspartner is een verbeterplan opgezet om het 
Baseline onderdeel “SUWINET” naar het niveau voldoende te krijgen. Dit 
verbeterplan heeft betrekking op het normenkader voor opzet (documentatie 
en beheer) vanuit de Security Officer op SUWINET en heeft geen (negatieve) 
effecten naar het SVB of UWV. De actiepunten in het verbeterplan zijn naar 
verwachting medio augustus 2024 afgehandeld alsmede opnieuw door de 
auditor doorlopen/gecontroleerd.

Miranda de Hoop


